
مستمری ۲۰۰ هزار تومانی 
مددجویان قابل افزایش است

خانه ملت: نایب رئیس کمیســیون اجتماعی 
مجلس گفــت: افزایش مســتمری مددجویان 
درخانواده های مختلف متفاوت و کف آن به میزان 

۲۰۰ هزارتومان است.
علی رســتمیان با بیان اینکه دریافت مستمری 
زیر 1۰۰ هزار تومان بســیار ناچیــز و غیرقابل 
قبول اســت،تصریح کرد:تصمیم نمایندگان در 
راســتای افزایش مستمری ها عادلانه بود اگرچه 
میزان ۲۰۰ هزار تومان تصویب شــده نیز مبلغ 
کمی است؛ اما این میزان درخانواده های مختلف 
با توجه به تعداد افراد و یا حتی میزان معلولیت 
افراد تحت پوشــش بهزیســتی متفاوت است.
بنابراین افزایش به میزان ۲۰۰ هزار تومان حداقل 
اســت و با توجه به مشکلات این میزان افزایش 

پیدا می کند.
وی تصریح کرد: ممکن است بنا به دلایلی دولت 
در حــال حاضر خواهان حذف یارانه برخی افراد 
نباشد؛ اما به طور حتم دولت باید از ابتدای سال 

آینده این قانون را اجرا کند.

برنامه امتحانات نهایی 
دانش آموزان تغییر نمی کند

تسنیم: رئیس مرکز ســنجش وزارت آموزش 
و پــرورش از برگــزاری امتحان هــای نهایــی 

دانش آموزان تا ۲۵ دی ماه سال جاری خبر داد.
عبدالرسول عمادی گفت: با  توجه به تعطیل شدن 
روز سه شــنبه  ۲1 دی ماه از سوی هیأت دولت، 
در برگزاری امتحان های نهایی دانش آموزان هیچ 

تغییری رخ نداده است.
عمادی تاکید کرد: حوزه های امتحان نهایی امروز 
چهارشنبه ۲۲ دی ماه دایر هستند و امتحان های 
نهایی در این روز طبق برنامه قبلی برگزار خواهند 

شد.

 شکایت حذف 
 مؤسسات آموزشی

 از مصوبه تأسیسات گردشگری
مهر: رئیس هیأت مدیره انجمن موسســات و 
مراکز آموزشی گردشگری گفت: سازمان میراث 
فرهنگی از یاد برده که مؤسسات آموزشی را در 
مصوبه تأسیسات گردشگری وارد کند ما هم به 

دیوان عدالت اداری شکایت کردیم.
محســن اســلامی گفــت: در بخــش معرفی 
تأسیسات گردشــگری آمده است که واحدهای 
پذیرایی ترمینال های مسافربری جزو تأسیسات 
گردشگری هستند من به سازمان میراث فرهنگی 
گفتم جگرکــی یک ترمینال جزو تأسیســات 
گردشگری تعریف شده است اما چرا کسانی که 
مؤسسه آموزشی گردشــگری و هتلداری دارند،  
نباید جزو تأسیسات قرار بگیرند؟ با وجود چنین 
مواردی در این آیین نامه و دستورالعمل، شهریور 
سال گذشته آن را مصوب کردند بدون اینکه نظر 

ما را اعمال کنند..

 معلمان از دانش آموزان
 تست اولیه ورزش می گیرند

فارس: مدیرکل دفتر تربیت بدنی و تندرســتی 
وزارت آمــوزش و پــرورش گفــت: معلمان از 
دانش آموزان تســت اولیــه ورزش می گیرند و 
در طول ماه نیز آزمون های ســلامت و آمادگی 

جسمانی از دانش آموزان به عمل می آید.
حســین بابویی اظهار داشت: در سال تحصیلی 
96-9۵، برنامــه و اهــداف درس تربیت بدنی و  

فعالیت های مکمل آن را سازماندهی می کنیم.
وی افزود: با استفاده از ابزار درس تربیت بدنی و 
ورزش در مدارس در نظر داریم تا ضریب نشاط 
و شادابی و جذب دانش آموزان در داخل مدرسه 

را افزایش دهیم.
بابویی با تأکید بر اینکــه 33 هزار معلم تربیت 
بدنی در سراســر کشور وجود دارند، خاطرنشان 
کرد: معلمان تربیت بدنی توجه ویژه ای به درس 
تربیت بدنی برای سر و سامان دادن به ورزش در 

داخل مدارس دارند.

 داروهای »استراتژیک« 
داخلی وارد بازار می شود

تسنیم: رئیــس دانشکده داروســازی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی از تولید چند داروی 
»اســتراتژیک« و بسیار گرانقیمت برای بیماری 
قلبــی و عروقی و درمان نازایی خبر داد و گفت: 
تولید داخلی این داروها، میلیارد ها صرفه جویی 

ارزی برای کشور در بردارد.
حســین وحیدی به تولید یکی از فرآورده های 
»اســتراتژیک« اشاره کرد و گفت: برخی از این 
داروها در مقوله بیماری قلبی عروقی اســتفاده 
می شــود و یکی دیگر نیز بــرای درمان نازایی 

است.
وحیدی خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر این 
داروها ســاخته و مجوزهای تولید آن نیز گرفته 
شده اســت و هر زمان به صورت انبوه وارد بازار 
دارویی کشور شود، میلیون ها تومان و شاید هم 
میلیارد ها تومان صرفه جویی ارزی برای کشــور 
داشته باشــد و تمام این دستاوردها با پیشتازی 
و همت متخصصان داخلی دانشــکده داروسازی 
دانشــگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی صورت 

پذیرفته است.

سروش رفیعی :
با قلبم به پرسپولیس آمدم

میزان: دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز 
استان البرز از دستگیری هشت نفر از اعضای 
باند کلاهبرداری بــزرگ اینترنتی از داخل 
زندان خبرداد . حاجی رضا شــاکرمی گفت: 
این پرونده با ۵۲۰۰ شاکی که پزشک، وکیل 
دادگستری و اقشار فرهیخته جامعه هستند، 

دردادسرا در دست بررسی است... 

 فوتبال: »ســروش رفیعی  کــه پیش از این 
برای تراکتورســازی توپ می زد، با حضور در 
باشگاه پرسپولیس، مذاکرات نهایی خود را با 
سرپرست باشگاه انجام داد و با عقد قرارداد، رسماً 
به پرسپولیس پیوست.« خبری مهم و البته قابل 
پیش بینی که روز دوشنبه در خروجی بیشتر 

خبرگزاری ها گذاشته شد تا ماجرای...
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 دعای خیر ۲ پیرزن کارتن خواب
برای زائر خارجی

جامعه- طوبی ساقی: آنچه می خوانید خاطره ای است از 
کارمند جوان ۲۵ ساله و دانشجوی تحصیلات تکمیلی که 
برای پیگیری یک پرونده مسیرش به کلانتری و سپس واحد 
مشاوره می افتد و به دلایلی به بیان ماجرایی که خود شاهد 

آن بوده، می پردازد.
او می گوید: در مســیر رفت و آمد بارها و بارها با پیرمردها و 
پیرزنانی مواجه می شدم که در کوچه پسکوچه ها شب ها را 
می گذرانند، حتی شب های سردی که تا مغز استخوان نفوذ 
می کرد. به رغم کارمندی و حقوقی اندک،اما تصمیم گرفتم 
در حد توانم یاریگر کسانی باشم که به واقع مستحق هستند. 
می دیدم که آن ها چگونه شب های سرد را در میان کارتن یا 
در کنار آتش بی رمق به صبح می رسانند، شاید اندک کمک 
من فقط می توانست آن شب شکمشان را سیر کند،اما سرما 

همچنان بدن نحیفشان را می لرزاند.
روزی با یک زائر خارجی که به مشهد آمده و پس از آشنایی 
با احکام اسلام ناب و تفکر شیعه که از سوی یکی از آشنایان 
به او ارایه شــده  و مسلمان شده بود، آشنا شدم. در زیارت 
مرقد منور رضوی همراهش شدم، زیارتنامه خواندیم، نماز 
بــه جای آوردیم و مدتی هم قــرآن قرائت کردیم. کنار هم 
بودیــم که رو به ضریــح دوباره یاد نیازمندانــی افتادم که 
روزها و شــب های ســختی را می گذرانند و دوباره اشک بر 
گونه هایم جاری شــد.مرد تازه مسلمان از دلایل این احوالم 
پرســید و برایش رازهای درون سینه ام را فاش کردم. گفتم 
که نمی توانم درد بی ســرپناهان را ببینم و بی تفاوت باشم. 
جوان تازه مسلمان شده خارجی از آن روز به بعد من را چند 
روزی زیر نظر داشت، می دید که مسیرم را به گونه ای انتخاب 
می کنم که بتوانم بسته های حاوی مقدار اندکی کمک را به 

نیازمندان برسانم. 
او که هر روز بــرای زیارت بارگاه امام مهربانی ها راهی حرم 
می شد و ارادت و عشــق ویژه ای به امام رئوف داشت،تحت 
تأثیر آموزه های اسلام و تشــیع روزی دنبالم آمد، دستم را 
گرفــت و همراه خودش کرد. گویا او نیز چند شــبی را در 
کوچه پســکوچه های سرد شهر گشته بود و با دیدن برخی 
نیازمندان دلش هوایی شده بود و دنبال راهی برای کمک به 
آن ها بود. او گفت که اندک اندک فرصت اقامتش در مشهد 
تمام می شود و باید به کشورش باز گردد و دنبال راهی بود تا 
بتواند نیازمندان واقعی را شناخته و به آن ها کمک کند و از 

من خواست تا در این راه همراهش شوم.
جوان تازه مسلمان کیف دستی اش را مقابلم گشود، کیفی که 
حاوی تعدادی دلار بود و از من خواست تا هر قدر لازم است 
بردارم و او را هم در این کار خیر شــریک کنم. می توانستم 
این کار را انجام دهم، اما می خواستم در لذت بخشش شریک 
شــود و با دســت خود به نیازمندان یاری رساند. پس، از او 
خواستم همراهم شود، عقربه های ساعت نیمه شب را نشان 
می داد و هوا بشدت ســرد بود که راه افتادیم. دو پیرزن در 
گوشه ای از کوچه در هم فرو رفته و نشسته بودند، دستمالی 
نیز مقابلشــان پهن بود که چند ســکه و اسکناس روی آن 
دیده می شد. جوان تازه مسلمان مقابلشان زانو زد و لحظاتی 
به آن ها نگریست و سپس ایستاد، دیدم که پهنای صورتش 
غرق اشک است، گفت که یاد مادر پیر خودش افتاده است و 
دلش می خواست که این دو پیرزن را از این وضع نجات دهد.

از آن دو درباره محل اقامتشان پرسیدم که گفتند جایی ندارند 
و به جوان تازه مســلمان گفتم، بهترین کار تهیه یک خانه 
برای آن هاســت. فردای آن روز به چند بنگاه سری  زدیم و 
چند خانه را دیدیم تا اینکه خانه ای کوچک را در کوچه چهنو 

برای آن ها رهن کردیم.
با کمک این زائــر خارجی دو زن بی پنــاه اکنون صاحب 
سرپناهی شده اند، آن ها این همه مهر و محبت را جز در سایه 
ولی نعمتمان حضرت علی بن موسی الرضا)ع( نمی دانستند 
و رو به گنبد مطهرش برای این زائر خارجی از صمیم قلب 
سربلندی آرزو کردند. مرد جوان به اینجای سخن که رسید، 
سکوتی کرد و سپس گفت: امام رئوف گاهی چنان به یاری 
ما می آید که خودمان هم باورمان نمی شود و این کار زائر تازه 
مسلمان خارجی چنان در من تأثیر گذاشت که تا آخر عمر 

فراموش نخواهم کرد. 
با همکاری معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی خراسان رضوي

روایت  همسایه

بستن درهای مراکز درمانی خصوصی به نفع کیست؟
خوب و بد نسخه بهارستان برای پزشکان دوشغله

میزان: دبیر کل شورای عالی وزارت آموزش و پرورش گفت: تعطیلات به دلیل آلودگی شدید هیچ توجیه 
کارشناسی ندارد اما آموزش و پرورش با ساماندهی تعطیلات موافق است.

مهدی نوید ادهم  افزود:این تعطیلات موجب بازنگری تقویم آموزشــی می شود تا دانش آموزان بتوانند حداکثر 
استفاده را از کلاس های درسی ببرند.

نوید ادهم گفت:در حال پیگیری پیشنهاداتی به مجلس  مبنی بر اینکه تقویم آموزشی در اختیار آموزش و پرورش قرار گیرد و 
مصوبه قبلی لغو شود هستیم.

وی در واکنش به پیشنهاد محیط زیست به آموزش و پرورش مبنی بر اینکه برای تحصیل دانش آموزان فصل تابستان جایگزین 
زمستان شود اظهار داشت: این موضوع باید به طور کلی بررسی شود که نتایج آن اعلام خواهد شد.

فارس: رئیس سازمان بهزیستی کشور رشد غیرمنطقی پدیده حاشیه نشینی را در کنار فقر و بیکاری از مهم ترین 
تهدیدات حوزه آسیب های اجتماعی کشور دانست. 

انوشیروان محسنی بندپی گفت: شناساندن بهزیستی و معرفی جایگاه این سازمان در مدیریت و کنترل آسیب های 
اجتماعی از اهدافی بوده که از ابتدای حضور در این سازمان با جدیت دنبال شده است.  

وی گفت: 1۲ تا 13 میلیون جمعیت حاشیه نشــین در کشور وجود دارد بنابراین ساماندهی و کنترل حاشیه نشینی یکی از اولویت ها و 
برنامه های بهزیستی است. 

بندپی ادامه داد: برپایی پایگاه خدمات سلامت اجتماعی، ارایه یک وعده غذای گرم در حاشیه شهرها، پرداخت هزینه شهریه مهدهای 
کودک سه دهک پایین جامعه و سامانه کاهش آسیب و طلاق از جمله خدماتی است که به این جمعیت داده می شود.

 جامعه - مریم آزاد   ســازمان تأمین اجتماعی 
بیش از 4۲ میلیون نفراز افراد جامعه را تحت پوشش 
قرار داده و نهادی عمومی محســوب می شود و هیچ 
وابســتگی به دولت ندارد، بنابراین طرح های دولتی 
نباید در این مجموعه اجرا شود و ما به همین دلیل 
موافق واگذاری بخش درمانی این ســازمان به دولت 

نیستیم.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور 
در گفت و گو با قدس با اشــاره به اینکه مجموعه این 

سازمان در کنار هم بدنه سازمان را تشکیل می دهد، 
افزود: اگر قرار باشــد حوزه درمانش را یک وزارتخانه 
ببرد و بعد حوزه اقتصادی آن را هم وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی ببرد، این سازمان استقلال خود را از 
دست می دهد، زیرا سازمان تأمین اجتماعی نهادی 
بین نســلی و حق الناس اســت و صاحبانش اقشار 

کارگران و بازنشستگان هستند. 
غلامرضا عباسی با اظهار مخالفت با انتخاب مدیران 
این مجموعه از سوی دولت تأکید کرد:چرا نهادی که 

خصوصی است، دولت باید مدیرانش را تعیین کند، 
در حالی که دولت از بدحســاب ترین شرکاســت؟ 
همچنین به وابســتگی اقتصادی ســازمان تأمین 
اجتماعی در قالب گروه سرمایه گذاری شستا که در 
دست وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی قرار گرفته، 
بحث داریم و از نظر ما این مسأله نیز زیر سؤال است.

وی خاطــر نشــان کرد: برخــی گروه ها بــه دلیل 
وابستگی های سیاسی به واگذاری بخش درمان این 
ســازمان به وزارت بهداشت واکنش نشان می دهند، 

در حالی که پیش از این با واگذاری بخش اقتصادی 
سازمان تأمین اجتماعی به وزارت رفاه، استقلال این 
نهاد مخدوش شده است.بنابر این همسو با واگذاری 
بخش درمان به وزارتخانه ای از نظر وابستگی بخش 
اقتصادی این ســازمان به وزارتخانه ها نیز ناخشنود 

هستیم.
از این رو بر استقلال این سازمان تأکید داریم و نمی 
خواهیم هیچ بخش از این نهاد در اختیار وزارتخانه ها 
باشد، بلکه سازمانی زیر مجموعه رئیس جمهور باشد 

که دولت بر عملکرد آن نظارت داشته باشد.  
غلامرضا عباسی همچنین گفت:از دولت و مجلس 
شــورای اســلامی انتظار داریم که بــرای جامعه 
کارگری، بازنشستگان و مســتمری بگیران ارزش 
قایل شوند، در حالی که هرروز عرصه را بر این اقشار 

تنگ تر می کنند.به طوری که در بودجه سال آینده 
گفته شــده واریز دریافتی ها و درآمدهای سازمان 
تأمین  اجتماعی به حســاب خزانه داری کل کشور 

برود. 
آیا با وجود بدهــی 13۰ هزارمیلیارد تومانی دولت 
به این ســازمان می  توان انتظار داشت دولت بودجه 
کافی را در اختیار سازمان تامین اجتماعی قرار دهد 
تا حقوق مســتمری بگیران و بازنشســتگان خود را 

بپردازد؟
وی با اشاره به اجرا نشدن اصل 44 قانون اساسی و 
تأکید برخصوصی سازی افزود: دولت به جای تلاش 
برای کوچک ســازی و چابک ســازی خود هر روز 
نسبت به الحاق بخش های دیگر به خود حریص تر 

می شود.

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور در گفت و گو با قدس:

دولت برای سرمایه کارگران مدیر تعیین نکند

خبر

 جامعه - محبوبه علی پور با تصویب هر ماده از 
برنامه ششم توسعه، گوشه هایی از چالش های پیدا 
و پنهان سیاستگذاری های کلان جامعه خود نمایی 
می کند، چنانکه طی بررســی و تصویب جزئیات 
بند ب ماده ۸9 لایحه برنامه ششــم توسعه مبنی 
بر ممنوعیت فعالیت همزمان پزشــکان در بخش 
خصوصی و دولتی، شاهد موج واکنش های گوناگون 

از هر سو بوده ایم. 
*متخصصان میان ماندن و رفتن

حسن شرقی،کارشناس اقتصاد سلامت و از موافقان 
این مصوبه به گزارشــگر ما می گوید: تجربه نشان 
داده برخی پزشکان در مراکز دولتی بیمار را ویزیت 
می کننــد، اما برای تکمیل درمــان و به بهانه های 
مختلف وی را به حضــور در مراکز خصوصی وادار 
می کننــد.در واقع بخش دولتی فضــای بازاریابی 
پزشکان برای بخش خصوصی شده است.همچنین 
شاهدیم پزشکان در مراکز درمانی مسؤولیت خود را 

به رزیدنت ها واگذار می کنند.
* استادان بنام از دانشگاه ها می روند

دکتر مســعود مردانی، فوق تخصص بیماری های 
عفونی که از مخالفان این مصوبه اســت، می گوید: 
اگرچه اجــرای این مصوبه و امــکان به کارگیری 
تمــام وقت اعضای هیأت علمی در دانشــگاه های 
علوم پزشــکی می تواند منشأ خدمات خیری باشد 
و به بهبود آموزش پزشــکی کمک کنــد، اما این 
مصوبه با توجه به شــواهد موجود کاستی هایی نیز 
دارد، زیرا بیشتر اســتادان بنام در علوم پزشکی از 
چندین سال پیش در مراکز خصوصی نیز فعالیت 
می کننــد و مردم به اعتبار و اعتمــاد آن ها به این 
مراکز مراجعــه می کنند.به این ترتیــب با اجرای 
این مصوبه این متخصصان در دانشگاه ها نخواهند 
ماند و این مســأله بر کیفیت آموزش دانشــگاه ها 
اثر نامطلوبی خواهد داشــت.  این استاد دانشگاه با 
اشاره به جذابیت های مختلف بخش خصوصی برای 

متخصصان می افزاید: در سال های اخیر با فعالیت 
متخصصان در بخش خصوصی، علاوه بر بهره مندی 
از مزیت هــای اقتصادی، آن هــا از اعتبار اجتماعی 
نیز برخوردار می شوند.از این رو ممنوعیت فعالیت 
همزمان پزشــکان در مراکز خصوصی و دولتی، بر 
روند آموزش پزشــکی تأثیرگذار خواهد بود و زیان 

آن بیشتر نصیب دانشجویان این حوزه خواهد شد.
* فاصله روز افزون میان بخش دولتی و خصوصی

کارشناســان،  اعتقــاد  به 
خدمات سلامت در جامعه 
مــا حتــی در مقایســه با 
کشورهای همسایه گران تر 
ارایه می شود. شرقی با تأکید 
بــر روند رشــد تعرفه های 
خصوصی بــه دلیل اعمال 
سیاست های غلط در حوزه 
تفاوت  می گوید:  ســلامت 
چشمگیر تعرفه های بخش 
به دولتی  خصوصی نسبت 
از سال 13۸۲ صورت گرفت 
که ســازمان نظام پزشکی 
متولی تعیین تعرفه ها شد. 

البته این رویه با ابلاغ کتاب جدید تعرفه های خدمات 
سلامت که به گام سوم اجرای طرح تحول سلامت 
معروف است، تشدید شد. البته متولیان امر در این 
زمان تأکید می کردند با نزدیک ساختن تعرفه های 
دولتی بــه تعرفه های خصوصــی می توان خدمات 
کیفی تری ارایه کرد، از این رو شاهد رشد تعرفه های 
پزشکان بخش دولتی تا بیش از دو نیم برابر بودیم.

در صورتــی که با اجرای ایــن برنامه نه تنها فاصله 
تعرفه های خصوصی با دولتی کاهش نداشــت که 

تعرفه های بخش خصوصی همچنان افزایش یافت.
دکتر مســعود مردانی، عضــو انجمن بیماری های 
عفونی هــم می گوید:با اجرای ایــن مصوبه تلاش 

می شود تمام اســتادان را در دانشــگاه های علوم 
پزشــکی و مراکز درمانی مرتبط با آن جمع کنند.

این در شــرایطی اســت که با اجرای طرح تحول 
نظام ســلامت 9 ماه اســت که حقوق پزشــکان 

بیمارستان های دانشگاهی را پرداخت نکرده اند.
این اســتاد پیشکســوت با اشــاره به تجربیات تلخ 
زندگی این روزهای پزشکان جوان می افزاید: به نظر 
شــما آیا این عاقلانه اســت که من پزشک از کار در 
بخش خصوصــی که روزانه 
می گیــرم،  را  دســتمزدم 
چشم پوشی کنم و بعد به کار 
دولتی بپردازم که 9 ماه بعد 
شاید حقوقم را بپردازند؟ آن 
هم در شــرایطی که هر روز 
که یک رئیس دانشگاه عوض 
می شود و ســلیقه ها تغییر 
می آید  وزیــر  یک  می کند. 
که برنامه هایش با وزیر دیگر 
متفاوت است و درحال حاضر 
هم شاهدیم که دیدگاه های 
بهداشت  وزیر  با  مجلسی ها 

تفاوت می کند. 
* در جست و جوی راهکار

در حال حاضر تمام فعالان حوزه بهداشت و درمان 
بر ضرورت ساماندهی نحوه خدمات سلامت معترف 
هستند.  دکتر مسعود مردانی با تأکید بر توجه به 
زیرساخت ها برای اجرای مطلوب چنین برنامه هایی 
می گوید:به اعتقاد من باید اجرای این برنامه ها عطف 
به ماســبق نشــود و از ابتدا از فعالیت همزمان در 
بخش دولتی با خصوصی جلوگیری کرد.در واقع در 
همان ابتدا فرد باید شــرایط و فضای فعالیت کار را 
خودش انتخاب کند. حســن شرقی نیز با اشاره به 
کمبود جمعیت پزشکان خاطر نشان می کند:گرچه 
در دولت حاضر ظرفیت پذیرش رشته های پزشکی 

افزایــش یافته، اما ما همچنان با کمبود پزشــک 
مواجه هســتیم، در حالی که با رشد در این زمینه 
و ایجــاد انگیزه در متخصصان جــوان می توان در 
اجرای برنامه هایی هماننــد این مصوبه موفق بود.

همچنین راهکار دیگر می تواند افزایش مالیات های 
بخش خصوصی باشــد.  این کارشــناس اقتصاد 
سلامت می افزاید:خدمات سلامت، کالایی عمومی 
اســت و دولتمردان موظفند این خدمات را ارزان تر 
و با کیفیــت در اختیار آحاد مردم قرار دهند، حال 
آنکه خدمات بخش خصوصی بسیار گران تر از بخش 
دولتی ارایه می شــود.البته برخــی تصور می کنند 
اعمال ممنوعیت در فعالیت همزمان در دو بخش 
دولتی و خصوصی یا اتخاذ سیاســت های مالیاتی 
سبب تضعیف مشارکت بخش خصوصی در حوزه 
سلامت می شــود، در حالی که باید جایگاه بخش 
خصوصی مشــخص شــود. به این ترتیب به جای 
تأکید بر مالکیت بخش خصوصی بر حوزه سلامت، 
باید زمینه را برای مدیریت این بخش فراهم ساخت.

* دلیل دو شغله بودن پزشکان
قائم مقام وزیر بهداشت نیز درباره ممنوعیت اشتغال 
همزمان پزشکان در بخش خصوصی و بخش دولتی 
به ایســنا می گوید:راه حل اساســی برای حل این 
موضوع اجرای سیاست های کلی نظام سلامت است. 
باید پرسید اگر میان تعرفه دولتی و خصوصی تفاوتی 
نباشد،آیا باز هم پزشــکان مصر به کار کردن در دو 
جا هستند. دکتر ایرج حریرچی معتقد است جامعه 
پزشکی هم تمایل دارد در یک جا کار کند، اما علت 
دو شــغله بودن آن ها این است که اولاً وابستگی به 
دولت دارند و دولت هم در گذشــته اجازه کار کردن 
پزشــکان در دو بخش را مــی داده، از طرفی تعرفه 
خصوصی بالاتر از تعرفه دولتی است.وی می گوید:اگر 
انگیزه های مناسب در بخش دولتی فراهم شود و در 
بخش خصوصی هم مالیات قانونی و واقعی اجرا شود، 

جامعه پزشکی مشتاق به انجام این کار می شود.

آنچه می خوانید
موافقــان و مخالفــان ممنوعیت 
فعالیــت همزمــان پزشــکان در 
بخش خصوصــی و دولتی در این 
گزارش به بیان دیدگاه های خود 
در ایــن خصــوص پرداخته اند.  
نگاه برخی موافقان و مخالفان را 

بخوانید.

3000737274
سامـانـه پیـامکـی  صـفـحه اجـتماعی

انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از 
 طریق  این پیامک 

به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.

دبیر کل شورای عالی وزارت آموزش و پرورش بیان کرد

بررسی پیشنهاد تحصیل دانش آموزان در تابستان به جای زمستان
رئیس سازمان بهزیستی کشور :

۱۳ میلیون ایرانی حاشیه نشین هستند
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فرهنگ

یاد

دکتر علی شریعتمداری به لقاءالله پیوست
درگذشت چهره ماندگار تعلیم و تربیت ایران

فرهنگ: دکتر علی شریعتمداری 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی 
و چهره مانــدگار تعلیم و تربیت 
ایران درگذشت. او یکی از کسانی 
بود که در نظام آموزشــی کشور 
تأثیر بســزایی داشت. وی پس از 
فعالیت  اســلامی  انقلاب  پیروزی 
سیاســی را کنــار گذاشــت و با 
چهره هــای کاملًا علمــی به نظام 
خدمت کرد. دکتر شــریعتمداری 
20 دی ماه امســال در 93 سالگی 
در زادگاهش شــیراز درگذشــت. 

پدر و پدر بزرگ او از روحانیون شــیراز بودند و پدرش امام جماعت 
مسجد بود.وی مادرش را در سن 15 سالگی از دست داد. 

مرحوم شــریعتمداری دارای کارشناسی علوم تربیتی و کارشناسی 
ارشــد آموزش متوسط از دانشــگاه ایالت میشــیگان بود. مدرک 
دکترای خود را در رشته فلسفه تعلیم و تربیت و برنامه ریزی درسی 
از دانشــگاه تنســی گرفت. سال ها در کســوت معلمی خدمت کرد 
و پس از آن به عنوان اســتاد در رشــته علوم تربیتی در دانشــگاه 
اصفهان مشــغول به خدمت شــد. او از مخالفان رژیم پهلوی بود و 
فعالیت های سیاســی مؤثری علیه نظام ستم شاهی داشت که باعث 
شــد فعالیت های علمی او را در داخل محدود کند. به همین دلیل 
از امتیاز شاگرد اولی اســتفاده کرده و به همراه دیگر شاگردان اول 
دیگر دانشــگاه ها به آمریکا رفت. او با هوش سرشاری که داشت، در 
دانشگاه این ایالت طی حدوداً 4 ماه زبان انگلیسی را فرا گرفت. وی 
پس از پیروزی انقلاب اســلامی به کشور بازگشت تا منشأ تحولاتی 
در نظام آموزشی کشور شــود. شریعتمداری خود گفته بود: » پس 
از دریافت دکترای رشته فلســفه تعلیم و تربیت از دانشگاه تنسی، 
در ســال 1337 چون قبل از اینکه به خارج اعزام شــوم چند بار به 
زنــدان رفته بــودم، فکر می کردم که اگر به ایــران بازگردم، به من 
اجازه نخواهند داد در دانشــگاه های کشور به تدریس مشغول شوم. 
به همین خاطر در آمریکا با کمک و معرفی یکی از اساتید برجسته 
آمریکا به 12 دانشــگاه، برای تدریس دوره لیسانس معرفی شدم و 
کار خود را در آمریکا ادامه دادم. اما نتوانستم خودم را قانع کنم و در 

آمریکا بمانم. بنابراین در سال 1338 به ایران بازگشتم. 
در آن زمان می خواســتند در دانشگاه شیراز دبیر علوم تربیتی تربیت 
کنند. بنابراین احتیاج مبرمی به استاد تعلیم و تربیت داشتند. از این 
رو بنده به عنوان دانشــیار علوم تربیتی در دانشگاه شیراز مشغول به 
کار شــدم. تقریباً 3 سال در شــیراز مشغول به کار بودم و در آنجا به 
علت فعالیت های سیاســی مدت 4 ماه را در زندان سپری کردم. پس 
از آنکه آزاد شــدم، به عنوان شرط اشتغال به تدریس می خواستند از 
من تعهد بگیرند که فعالیت سیاسی نکنم. البته من قبول نکردم و به 
همین خاطر مدتی بیکار شدم. سرانجام در سال 1341 وارد دانشگاه 
اصفهان شده و تا سال 1357 به کار خود ادامه دادم. در آن سال برای 
استقبال امام همراه شهید بهشتی و مقام معظم رهبری به تهران آمدم 
و بعد به اصفهان بازگشــتم. پس از آن از طرف دولت موقت و شورای 
انقلاب، پیشــنهاد تصدی وزارت علوم و فرهنگ و ارشاد به بنده داده 
شد.این دو وزارتخانه آن زمان با هم یکی بودند. سپس در سال 1359 
که امام خمینی)ره( تصمیم به تشــکیل ستاد عالی انقلاب فرهنگی 

گرفتند، به فرمایش ایشان من عضو این شورا شدم. 
مرحوم شریعتمداری علاوه بر اینها، مسؤولیت های مهم دیگری را هم 
بر عهده داشت. او باور داشت که مسأله تربیت، مسأله بسیار مهمی در 
نظام جمهوری اسلامی ایران است و بر اساس همین باور، خدمت کرد. 
وی مدال درجه یک علمی و نشان درجه یک تعلیم و تربیت جمهوری 
اسلامی ایران و لوح چهره های ماندگار کشور را به پاس سال ها خدمتش 
در این راه دریافت کرد. شــریعتمداری مؤلف 24 جلد کتاب، مترجم ۶ 
عنوان کتاب، مؤلف 70 عنوان مقاله علمی، اجتماعی، فرهنگی، مذهبی 
و مترجم 18 مقاله و مجله علمی بود. از آثار به جای مانده او می توان به 
کتاب های »آموزش در حوزه و دانشگاه«، »روشنفکر کیست؟«، »تعلیم 
و تربیت اســلامی«، »جایگاه علوم انســانی در تولید علم«، »چگونگی 
ارتقای سطح علمی کشور«، »نقد و خلاقیت در تفکر«،»نقد آرای برخی 

دانشمندان معاصر« و... اشاره کرد. 
گروه فرهنگ روزنامه قدس درگذشت این چهره ارزشمند فرهنگی 

را به جامعه علمی و فرهنگی کشور تسلیت می گوید. 

گفت و گو با همسر روح الله مهرابی، شهید مدافع حرم

رفت تا راه زائران حسینی را امن کند 
 فرهنگ/ ســاحل عباسی  بهمن 92 سپاه 
دوره آموزشی گذاشــته بود. شهید مهرابی بعد 
از بازگشــت از مشهد مقدس به همسرش گفت 
که از امام رضا)ع( خواســتم یک زیارت ناب امام 
حســین)ع( نصیبم کند. همسرش می گوید  ای 
عزیز جان! با وجود 2 بچه دست و پاگیر این زیارت 
ناب حاصل نمی شــود، باید تنها دل به این سفر 
بدهی. هرچند همسر شهید دلش حال و هوای 
کربلا می کند اما می خواهــد روح الله در آرامش 
زیارتی ناب داشته باشد. فروردین 93 روح الله مژده 
می دهد، گویا پادگان به او و مهارت فنی اش برای 

عراق نیازمند است. 
بعد از ۶ ماه روز 22 شهریور سال 93 روح الله راهی 
زیارت نور  شد مأموریت 40 روزه اش در حالی به 
پایان  رســید که حرم ائمه)ع( در عراق را زیارت 
کرده، برای زینب و حســینش سوغاتی خریده 
وآماده بازگشت به وطن است. یکی دو روز تا آغاز 
محرم مانده است، پیغام می دهند که به نیروهای 

ماهر فنی برای تعمیر تانک نیازمندیم. 
روح الله بــرای پاکســازی اطراف کربــلا رفت تا 
شیعیان و دلدادگان امام حسین)ع( در تاسوعا و 
عاشــورا با آرامش عازم کربلا شوند. بعد از تعمیر 
تانک ها منتظر بــود تا از بغداد برای عزیمت آنها 
بیایند. برای اســتراحت وارد مخروبه ای شد که 
تروریست ها در آن تله انفجاری کار گذاشته بودند. 
همرزمش، شهید مرادی، لحظاتی قبل از آقامهدی 
به شهادت می رســد. پیکر مطهر شهید روز اول 

محرم سال 93 تشییع می شود. 
زهره شــهری زاده، همسر شهید روح الله مهرابی، 
متولد شهر بادگیرها یعنی یزد اســت. او درباره 
همسرش می گوید: پدر شهید با برادر بزرگم در 
دوران دفاع مقدس همرزم بودند و این دوســتی 
به خانواده ها تعمیم یافت. کلاس اول دبیرستان 
بودند که از من خواســتگاری کردند اما سن کم 
و دوری راه و غربت در اصفهان موجب شــد این 

خواســتگاری 3 ســال به درازا بکشد. تا اینکه با 
قبولی بنده با رتبه 400 در رشــته مشــاوره در 
دانشــگاه اصفهان به روح الله مهرابی پاسخ مثبت 
دادم و راهی خانه ای شدم که نمی دانستم روزی 

ملایک بدان رفت و آمد خواهند کرد. 

 خنده حسین 14 روزه به پدرش 
روح الله از دوران دبیرستان به دلیل علاقه ای که به 
خدمت در سپاه پاسداران داشت، وارد هنرستان 
فنی ســپاه شــده بود. هرکدام در کنار زندگی 
مشترک به کار و درس خود می رسیدیم. با پایان 
دوره دانشگاهم خداوند در روز هفدهم ربیع الاول با 
میلاد گل سرسبد آفرینش، زینب را به ما بخشید. 
همیشه به من می گفت که زینب هدیه خداست و 
تولدش در روز میلاد پیامبر اکرم)ص( نشانه خوبی 
از برکت مادی و معنوی زندگی ماســت. به این 
خاطر تمام موفقیت های زندگی را به تولد مبارک 

زینب نسبت می دادند. 
بــا توجه به اینکه آقامهدی علاقه وافری به خانم 
فاطمه زهرا)س( و فرزندان ایشــان و مخصوصاً 
عشق عجیبی به امام حسین)ع( داشتند. خداوند 
متعال حســین را بعد از 3 ســال و 9 ماه از تولد 

زینب به ما داد. انگار خداوند حسین را به لحاظ 
صورت و سیرت همانند آقامهدی آفرید تا در نبود 
او یادگاری از پدر باشد. به یاد دارم روز چهاردهم 
تولد حسین بود که آقامهدی برای بازگرداندن ما 
از اصفهان به یزد آمده بودند. بچه ای که تا آن روز 
نخندیده بود هنگامی که پدرش او را »حسینم« 
صدا کرد، خندید. باورم نمی شد که بچه 14 روزه 

این قدر قشنگ بخندد. 
شــهید روح الله مهرابی عاشــق ورزش بــود. او 
معتقد بود که یک مسلمان باید به سلامت روح 
و جســمش اهمیت بدهد. او عاشق کوهنوردی 
بود و ســعی می کرد هر هفته نمازش را در کنار 
شــهدای گمنام بخواند. اگر فرصتی می شــد به 
کوه های لرستان و چهارمحال بختیاری می رفت 
تا مسیرهای صعب العبور را طی کند. آقا مهدی 
شدیداً به ورزش های تکواندو و شنا علاقه مند بود 
و به صورت تخصصی به این رشته ها می پرداخت 

تا همواره جسمی  سالم برای خدمتگذاری به 
میهن و اسلام داشته باشد. 

 عاشق پرنده و طبیعت بود 
همسر شــهید اضافه می کند: با 
آنکه بسیار مهربان بود اما از جمله 
که  شــخصیتی اش  ویژگی های 
مورد توجه همه بود، ادب فراوان 
و روابط اجتماعی مطلوبی بود 
که با دیگران برقرار می کرد. با 
کودک 2 ســاله، 2 ساله بود و 

با مرد 70 ساله، 70 ساله 
ر  فتــا ر

می کرد . اهل صله رحم و رفت و آمد بود. ابتدای 
زندگی به بنده قول داده بود که مرا زیاد به دیدن 
خانواده ام ببرد. در تمام مدتی که زندگی کردیم 
هرگز خلاف این مسأله عمل 
نکرد. حتــی زمانی که تا 
می خواند،  درس  شــب 
آخر شــب مــرا برای 
به  خانــواده ام  دیدن 
ماه  هر  یزد می برد. 
بــه قولش عمل 
 . د می کــر
ابتــدای 

زندگی با اتوبوس و قطار و سپس با وسیله شخصی 
رفت و آمد می کردیم. آقامهدی اعتقاد داشت باید 
به روحیه خانواده و حقّ بودن در کنار عزیزانشان 
احترام گذاشت. از این رو هرگز خلف وعده نکرد. 

علاقه عجیبــی به طبیعت و حیوانات داشــت. 
مخلوقات خداوند را دوســت داشــت و همیشه 
می گفت در خانه پرنده ای داشته باشیم. معتقد بود 
که داشتن پرنده به قول قدیمی ها »دونه برچین، 
بلا برچین« است و باعث رفع قضا و قدر می شود 
و مهربانی با مخلوقات خداوند باعث رأفت بیش 
از پیش خداوند متعال به بنده هایش می شــود. 

بنابراین همیشه در خانه پرنده داشتیم. 
از دیگر ویژگی های شهید محبت و احترامی  بود 
که به والدینش داشــت. هر زمان پدر و مادرش 
اراده می کردنــد کــه او را ببینند یــا کاری از او 
می خواستند، هر کاری که داشت بی چون و چرا 
زمین می گذاشــت و به خدمت پــدر و مادرش 
می رســید. آن قدر محترمانه با مادرش صحبت 
می کرد که وقتــی بســتگان دور مکالمه اش را 
می شنیدند، باور نمی کردند که با مادرش صحبت 
می کند. همه فکر می کردنــد که دارد با یک 

مقام دولتی والامرتبه حرف می زند. 

آنچهمیخوانید

روح الله مهرابی عاشــق ورزش، 
طبیعــت و مطیع ولایت بــود. در 
روزهای منتهی به ماه محرم برای 
یــک مأموریــت کاری بــه عــراق 
رفت تا در راه ایجاد امنیت برای 
سوگواران حسینی تلاش کند. در 
این ســفر و در حالــی که فعالیت 
کاری اش رو بــه پایان بود، در اثر 
انفجار تله انفجاری تروریست ها 

به شهادت رسید. 

دهقان  احمد  مهر: 
دربــاره  ادامــه  در 
»ضــد  برچســب 
جنگ« که به آثار او 
زده می شود، توضیح 
زمــان  دو  از  داد: 
از  یکی  ترسید.  باید 
توپخانه ساکت دشمن. زیرا در پس این آرامش، 
آتش وحشیان های در راه است و دیگر، از زمانی 
باید ترسید که منتقدان صحبت نمی کنند. این 
اتفاقــی بود که برای »پرســه در خاک غریبه« 
نیز رخ داد و این کتاب در زمان انتشــار خود با 
سکوت عجیب منتقدان روبه رو شد اما ناگهان به 
آن برچسب »ضد جنگ« زدند. این جزو لحظات 

تاریک برای هر نویسنده ای است. 
وی افزود: من عنــوان  »ضد جنگ« بودن یک 
اثــر را درک نمی کنم و اگر گفته می شــود نوع 
نگارش رئالیســتی من در آثارم به دلیل داشتن 
نگاه ضد جنگ است، حرفی برای گفتن در این 

باره نمی توانم داشته باشم. 

سکوت منتقدان وحشتناک است
محمدکاظم  فارس: 
اشــاره  با  کاظمــی 
شــاعران  نقش  بــه 
بویژه بیــدل دهلوی 
پیوند  گســترش  در 
زبانی و تاریخی میان 
کشورهای فارسی زبان 
گفت: قطعاً وقتی با آثار شــاعران فارسی زبانی که 
خارج از مرزهای ایران بودند، آشــنا می شویم، در 
وهلــه اول به نقش زبان فارســی در آن قلمرو پی 
خواهیم برد و با واژگان فارســی ای که در ســایر 
کشورهای فارسی زبان، وجود داشته، آشنا خواهیم 
شــد . بیدل نیز در این زمینه نقش مهمی را ایفا 
کرده و برگزاری مراســمی مانند  »عرس بیدل«، 
می توانــد به معرفی نقش وی در این زمینه کمک 
کند.  دبیر یازدهمین جشــنواره شعر فجر درباره 
برپایی چهارمین کنگره »عرس بیدل« تصریح کرد: 
بنده در دو  دوره از این کنگره حضور داشتم و باید 
بگویم که این کنگره محل تلاقی اهالی فرهنگی و 

هنر در حول محور بیدل است.

اهمیت بیدل برای شعر فارسی 
محمدرضا  ایسنا: 
انجام  از  سرشــار 
با  پژوهشــی  کار 
مقایســه  موضوع 
تطبیقی رمان های 
ایران و  انقلاب در 

جهان خبر داد.
این نویســنده در حال حاضر مشغول انجام 
ایــن پژوهش ویــژه پژوهشــگاه فرهنگ و 
اندیشــه اسلامی است و قصد دارد آن را در 
قالب کتابی 300 صفحه ای و در قطع رقعی  

وارد بازار کند. 
او در توضیحــی اظهار کرد: من در مقدمه 
این کار پژوهشــی تلاش کــرده ام به یک 
پرسش اساســی پاسخی درخور دهم. بعد 
از انقلاب یک عده در کشــور شــبه هایی 
را ایجــاد کردند مبنی بر اینکه نمی شــود 
اولی،  رمــان دینی نوشــت و به طریــق 
نمی تــوان رمــان انقلاب دینــی  )انقلاب 

اسلامی( را جان داد. 

سرشار و مقایسه رمان های انقلاب
ایسنا: پیر حادثه نویسی 
از  ایــران  مطبوعــات 
شلاقخوردن خبرنگاری 
در نجفآباد، اظهار تأسف 
کرد و گفت: این باعث 
شرمســاری اســت؛ با 
شنیدن این خبر اشک 

از چشمانم جاری گشت و دلم کباب شد.
محمد بلوری افزود: باعث شرمساری است . با این 
اتفاق، تمام روزنامهنگاران زیر سؤال برده شدند اما 
با این وجود هیچکسی اعتراض نکرد و در عین حال 
هیچ انجمن یا سندیکایی هم برای حمایت از آن 

خبرنگار وجود ندارد. 
این روزنامه نگار باســابقه با بیان اینکه حیثیت 
فردی و جمعی خبرنگاران بســیار مهم اســت، 
یادآور شــد: مــا روزنامه نــگاران باید بیشــتر 
حواســمان را جمع کنیــم و به حیثیت جمعی 
خودمــان اهمیت بیشــتری بدهیــم. به خاطر 
همین بی توجهی ها اســت که دیگر، خبرنگاران 

در جامعه از احترامی برخوردار نیستند. 

 اشک برای شلاق خوردن خبرنگار

کوتاه-خواندنی

فرهنگ: مدیرعامل بنیاد ملی بازی های رایانه ای در رابطه با بازی های قمار 
آنلاین و گســترش آن ها خواستار ورود جدی و همکاری پلیس فتا و کارگروه 
تعیین مصادیق محتوای مجرمانه برای جلوگیری از فعالیت این بازی ها شد.

حســن کریمی قدوسی با ابراز تأسف نسبت به گســترش این بازی ها گفت: 
متأســفانه مدتی است که فعالیت بازی های آنلاین قمار رو به افزایش است و 
تاکنون طی تعامل با کارگروه مصادیق لینک بازی ها برای فیلترشدن به آن ها 
داده شده اما فیلترینگ راه حل نهایی برای جلوگیری از فعالیت آن ها نیست.

وی ادامه داد: اغلب این بازی های آنلاین به یک IP متصل می شوند و اگر IP فیلتر 
شود با استفاده از ابزارهایی به راحتی می توان به این بازی ها دسترسی پیدا کرد.

کریمی قدوســی اعلام کرد: با توجه به حساسیت این موضوع حدود یک ماه 
پیش با پلیــس فتا و کارگروه تعیین مصادیق محتــوای مجرمانه نامه نگاری 
کرده ایم تا پس از بررســی تمــام جوانبِ موضوع، دربــاره آن تصمیم گیری 

سه جانبه گرفته شود.

صنایعفرهنگی

افزایش نگران کننده 
بازی های قمار آنلاین

فرهنگ: معاون فرهنگی وزارت علوم گفت: یک هزار و 800 نخبه کشــور در 
اتاق های فکر استانی به مدیران استانی مشورت می دهند. 

سید ضیاء هاشمی در شورای معاونان و مدیران وزارت علوم با اشاره به تشکیل این 
اتاق ها در راستای مسؤولیت اجتماعی دانشگاه ها، خاطرنشان کرد: اعضای هیأت 
علمی دانشــگاه ها، نخبگان علمی و هنری و مدیران دستگاه های اجرایی استان 
در قالب کارگروه های تخصصی در اتاق های فکر استانی مشکلات استان خود را 
رصد می کنند و پیشنهادهای خود را به مدیران استانی و ملی ارایه می کنند تا در 

برنامه ریزی مورد استفاده قرار گیرند.
وی به مشــارکت وزارت علوم، مرکز تحقیقات استراتژیک ریاست جمهوری، 
وزارت کشور و سازمان برنامه و بودجه در سیاستگذاری اتاق های فکر استانی 
اشــاره کرد و افزود: دبیرخانه اتاق های فکر اســتانی در وزارت علوم مستقر 
است و وزارت علوم از تقویت این نهاد به عنوان کانون پیوند دانشگاه و جامعه 

حمایت می کند.

دانشگاه

مشاوره نخبگان دانشگاهی 
به مدیران استانی 



 هنر/ آی ســان نــوروزی   دکتر رحمت 
امینی از اســتادان دانشــگاه، کارگردان ها و 
مدیران تئاتر کشــور اســت که در سال های 
اخیر در حوزه های مختلف هنرهای نمایشــی 
مســؤولیت های زیــادی داشــته و اکنــون 
سرپرست شورای ارزشیابی و نظارت اداره کل 
هنرهای نمایشــی اســت. او در این گفت و گو 
دربــاره اقتصاد هنر و ضرورت های آن صحبت 

کرده است. 
 

 بحث مربوط به اقتصاد تئاتر چند سالی 
است که به طور جدی در تئاتر کشورمان 
مطرح می شود. چه شــد که این مبحث 

اینقدر مورد توجه قرار گرفت؟ 
فارغ از شــرایط اقتصادي ماننــد تحریم هاي 
اقتصادي و سیاسي که در کشور ما حكمفرما 
است و به همه بخش ها آسیب هایي وارد کرده 
و آنها را تحت فشــار قرار داده است، تئاتر از 
مدت ها قبل به استقبال یك شرایط اقتصادي 
خاص رفته بود. خاطرم هســت که پیشتر نیز 
همیشــه صحبت بر ســر این بود که نمایشي 
که روي صحنه می آید. بایــد حداقل هایي از 
جذابیت را براي مخاطباني که بلیت می خرند، 

داشته باشد. 

 چه نوع برداشتی باعث می شد که این 
آسیب ها مطرح شوند؟ 

آن موقع نظر کارشناســان اقتصادي و دولتي 
این بود که وقتي مثلًا شما براي تولید یك اثر 
نمایشــي در مجموعه تئاتر شهر چند میلیون 
تومان هزینه می کنیــد، 2 اتفاق رخ می دهد. 
نخســت اینكه ممكن است یك چهارم یا یك 
پنجم پولــي که بــراي تولید آن اثــر هزینه 
کرده اید هم به شــما برنگردد. ثانیاً شــما به 
عنوان کارگــردان خیالتان راحت اســت که 
حداقل پــول خود را می گیریــد. این دیدگاه 
از لحــاظ اقتصادي منفي نبــود بلكه به نظر 
من درســت هم بود. اما همــان موقع از دید 
هنرمندان تئاتر درست نبود، الان هم درست 
نیست. قبل از اینكه بخواهیم چنین مسأله ای 
را به عنوان یك الگو مطرح کنیم، باید ببینیم 
آن زمان چه وضعیتي بر جریان تئاتر کشــور 

حاکم بود. 

 آیا شما هم معتقدید که تئاتر نمی تواند 
مثل هنرهای دیگر همچون ســینما در 

زمینه اقتصاد روی پای خودش بایستد؟ 
تئاتر مانند سینما نیســت که بتوان آن را در 
چند نســخه تكثیر کــرد و همزمان در چند 
سالن اجرا کرد. همان طورکه می دانید تئاتر در 
بهترین حالت خود و با بیشترین تعداد صندلي 
و با توجه به قیمت بلیتــي که برایش تعیین 
می شــود، مبلغ مشــخصي می توانــد فروش 
داشته باشد. در آن زماني هم که در مورد آن 
تئاترها می توانستند  بهترین  صحبت می کنم، 
حداقل بودجه خودشــان را تأمین کنند. البته 
یك دیدگاه منتقدانه دیگر هم وجود داشت که 
می گفــت آیا ما براي فــروش بلیت تئاتر باید 
به هر ترفندي براي جذابیت آن دست بزنیم؟ 
یعني هــرکاري دلمــان می خواهد در صحنه 
انجام بدهیــم یا هر شــوخي ای بكنیم و هر 

چهره ای را وارد تئاتر بكنیم؟ 

 مدتهاست که تئاترهاي آزادی که در 
سینما ها و سالن های خاص اجرا می شوند، 
مخاطب زیــادی دارند. نظرتان درباره به 

این نمایشها چیست؟ 
درســت می فرمایید اما به تازگی من متوجه 

یك آســیب جدي شــده ام که در پي رفع آن 
هستیم. متأسفانه بیشــتر آنها یك مقدار رها 

و ولنگار شده اند. 

نمایش هایي  از  برخي  می بینیم  گاهي   
که در سایر ســالن ها اجرا می شوند نیز 
براي جذب بیشــتر مخاطب، کیفیت را 

فدای جذابیت های عامه پسند می کنند. 

بله، در هر 2 دسته این مسایل هست اما در آن 
طرف این تعداد بالا رفته است. سهل انگاري ها 
و ساده انگاري هایي در کارهاي آنها شده است. 
نمایش خود را روي صحنه می برند و می بینند 
روز اول، روز دوم و حتــي روز ســوم خبري 
نیســت و مثلًا در یك سالن 200 نفره فقط 5 
یا 10 نفر می آینــد. به خاطر اینكه کار خوب 
نیست از آن استقبال نمی شود. اغلب این گونه 
کارها فقط یك اســكلتي از تئاتر را دارند. آنها 
ناچارند بــراي پرداخت پول ســالن و حقوق 

عوامل به خط عامه پسندی بزنند. 

 یعني سطح خواسته و سلیقه مخاطب 
این گونه  دنبال  به  و  اســت  آمده  پایین 

کارها هستند؟
نخیر آنها فكر می کنند با این شیوه می توانند 
مخاطــب جذب کننــد ولي با ایــن کار هم 
نمی توانند مخاطــب را جذب کنند و به تئاتر 
ضربه می زنند. البته همانطور که فرمودید این 
اتفاق فقط در تئاترهاي آزاد نمی افتد و گاهي 
در تئاترهاي خصوصي ما هم این مســأله رخ 
می دهد که بایــد جلوي آنها را بگیریم. گاهي 

می بینیم کارگرداني با یك متن خوب مثلًا از 
تنسي ویلیامز یا آرتور میلر می آید و خودش را 
پشت نام این افراد پنهان می کند. از طرفي، هر 
بازیگــري با این افراد کار نمی کند. بنابراین به 
سراغ بازیگرهاي بیكار می روند. بعضي هایشان 
ریســك می کنند، حتي یك اســم و چهره را 
وارد کار می کنند و مثلًا از کل 10 میلیوني که 
براي تولید کار تدارك دیده اند 7 میلیون آن را 
به این فرد و 3 میلیون دیگر را به 15 نفر دیگر 
می دهنــد. ببینید چه آســیب هاي رواني در 
گروه ایجاد می کنند! در نهایت هم وقتي روي 
صحنــه می روند بعد از 2 یــا 3 روز می بینند 
مخاطب ندارند لذا به هــر ترفندي حتي فدا 
کردن ارزش هاي تئاتر متوسل می شوند اما باز 
هم شكســت می خورند. اینجا وظیفه ما است 

که جلوي این سهل انگاری ها را بگیریم. 
 

 فكر می کنید این اتفاق چقدر در ایجاد 
نقش  می تواند  تئاتر  در  اقتصادي  بحران 

داشته باشد؟ 
وقتي آنها را در سرشماري کلي کشور حساب 
می کنیم، می بینیــم براي انجام یك کار وقت 
می گذارند و چند مــاه کار می کنند اما ظاهراً 
مشــغول به کارند و هیچ تولیــد اقتصادي و 
بازگشــت ســرمایه ای ندارند. بدون شك این 
امــر به بحران اقتصادي دامــن می زند. آدمي 
که اینجا وقت می گذارد آیــا نباید روزگارش 
را بگذرانــد و هزینه هایــش را هم تأمین کند 
تا دســتش جلوي دیگران دراز نباشــد؟ این 

می شود بحران اقتصادي. 

 فكــر می کنیــد ورود تهیه کننده به 
جریان تئاتر چه معایب و محاسني برای 

بحران اقتصادي در تئاتر دارد؟ 
همین که امروز خانه تئاتر به صرافت افتاده تا 
براي این افراد یك انجمن تشكیل بدهد یعني 
مورد تأیید ما است و می دانیم که اقدام خوبي 
می تواند باشــد. اما از آنجــا که چنین چیزي 
در تئاتر کمتر تجربه شــده است، چاره ای جز 
پذیرفتن تبعات آن نداریم. از طرفي، نباید آنها 
را هم به حال خودشان رها کنیم. با این وجود 
مرکز هنرهاي نمایشي اساساً نمی تواند خیلي 
به این مسأله توجه کند زیرا در قانونش نیست 
که وارد حوزه هاي اقتصــادي تئاتر به معناي 
تهیه کنندگي شــود. اما به صورت غیررســمي 

تهیه کننده ها با مرکز در ارتباط هستند. 
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تا جشنواره

هــنر

آخرین خبرها از جشنواره
سودای سیمرغ با 33 فیلم کامل شد

 هنر    با اضافه شدن 5 فیلم دیگر به بخش مسابقه سینمای ایران 
سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر، 33 فیلم این بخش کامل شد. 
بر اســاس اعلام روابط عمومی جشنواره، »آباجان« به کارگردانی و 
تهیــه کنندگی هاتف علیمردانی، »فصل نرگس« به کارگردانی نگار 
آذربایجانی و تهیه کنندگی ســحر صباغ سرشت، »خوب، بد، جلف« 
به کارگردانی پیمان قاســمخانی و تهیه کنندگی محسن چگینی و 
عبدالله اسكندری، »خانه )ائو(« به کارگردانی و تهیه کنندگی اصغر 
یوسفی نژاد و »کوپال« به کارگردانی و تهیه کنندگی کاظم ملایی 
به عنوان 5 فیلم نهایی راه یافته به بخش ســودای ســیمرغ سی و 

پنجمین جشنواره فیلم فجر معرفی شدند. 
از میان ایــن فیلمها، 2 فیلم »کوپال« و »خانه )ائو(« از فهرســت 
پیشنهادی گروه هنر و تجربه به بخش مسابقه جشنواره راه یافتند. 
از میان ۸۶ فیلمی که در فرم ثبت نام جشنواره فجر خواستار حضور 
در بخش »هنر و تجربه« بودند، شــورای سیاست گذاری این گروه، 
فهرستی شامل ۶ فیلم به هیأت انتخاب جشنواره سی و پنجم فجر 
ارایه داد که از این فهرســت 2 فیلم »کوپال« و »خانه )ائو(« برای 

شرکت در بخش مسابقه پذیرفته شدند. 
هر دوی این فیلم ها با پروانه ســاخت ویدیویی ســاخته شده اند و 

اولین فیلم بلند داستانی سازندگانشان به شمار می آیند. 
»کوپال« در مورد یك شــكارچی و تاکســی درمیست به نام دکتر 
احمد کوپال اســت که درســت قبل از تحویل ســال نو دچار یك 
چالش بســیار غریب در زندگی اش می شود. فیلم عمدتاً تك بازیگر 

و تك لوکیشن است. 
ماجرای »خانــه )ائو(« حول یك وصیت نامــه می چرخد. مردی از 
دنیا رفته و همه دور جســد او جمع شده اند اما این جسد از چشم 
تماشــاگر دور نگه داشته می شود. متوفی وصیت کرده است که بعد 
از مرگ، جسد او را برای استفاده علمی در اختیار دانشكده پزشكی 

قرار دهند اما دخترش شدیداً مخالف است. 
علاوه بر ایــن 2 فیلم، تعدادی دیگر از فیلم های ســینمایی بخش 
مســابقه به علت داشــتن ویژگی های هنری و تجربی در فهرست 

پیشنهادی گروه »هنر و تجربه« قرار دارند. 

 ۱۱ فیلم بخش چشم انداز 
خبر دیگر درباره جشــنواره این اســت که اســامی 11 فیلم بخش 

چشم انداز سینمای ایران اعلام شد. 
این 11 فیلم در بخش غیررقابتی چشم انداز سینمای ایران در کنار 33 
فیلم بخش مسابقه سینمای ایران )سودای سیمرغ( به نمایش درمی آیند. 
اســامی فیلمهای بخش چشم انداز سینمای ایران و کارگردانان آنها 
عبارت اســت از: »آزاد به قید شرط« )حسین شهابی(، »اشنوگل« 
)هــادی حاجتمنــد(، »امپراطور جهنــم« )پرویز شــیخ طادی(، 
»ایســتگاه اتمســفر« )مهدی جعفری(، »ترومای سرخ« )اسماعیل 
میهن دوســت(، »خانه دیگری« )بهنوش صادقی(، »دریاچه ماهی« 
)مریم دوســتی(، »دعوتنامه« )مهرداد فرید(، »شــعله ور« )حمید 
نعمت الله(، »ماجان« )رحمان ســیفی آزاد( و »یادم تو را فراموش« 

)علی عطشانی(. 

سرپرســت شــورای ارزشیابی و 
نظارت اداره کل هنرهای نمایشی 
با تأکید بر لزوم توجه به اقتصاد 
هنر، از کیفیت نازل بســیاری از 
نمایش هایــی که با عنــوان تئاتر 
آزاد تولید می شوند انتقاد می کند 
و معتقد است این گونه نمایش ها 
فقط اســکلتی از تئاتــر را با خود 

دارند

آنچه می خوانید

گفت وگو با سرپرست شورای ارزشیابی و نظارت اداره کل هنرهای نمایشی

تئاتر برای جذب تماشاگر نباید به ولنگاری برسد

ریاضی،  حمیــرا  مهر: 
بازیگر، با اشاره به اینكه در 
3 سال اخیر 3 فیلمنامه 
به او پیشنهاد شده است، 
گفت که ترجیح می دهد 
کاری کند که دوســت 
داشــته باشــد؛ هرچند 
نسبت به فراموش شدن هم نگرانی دارد.  وی گفت: به 
نظرم باید بودجه های بیشتری به آثار نمایشی اختصاص 
پیدا کند تا کارهای بیشتر و بهتری ساخته شود. به طور 
مثال خود من تحصیلكرده این حرفه هستم و سال ها در 
این حوزه فعالیت داشته ام اما چرا باید کمتر در کارهای 
متعدد نمایشی حضور داشته باشم. ریاضی درباره اینكه 
چند فیلمنامه در سال های اخیر به او پیشنهاد شده تا 
در آنها حضور یابد، اظهار کرد: به هر حال در این سالها 
فیلمنامه هایی پیشنهاد شده ولی ممكن است بعضی با 

سلیقه من منطبق نباشد. 

پیشنهادها کم شده است 
ایسنا:یكی از تهیــه 
کنندگان ســینما که 
زمانی یكی از مسؤولان 
هاشمی  آیت الله  دفتر 
بــود،  رفســنجانی 
خاطراتــی را از توجه 
این شخصیت سیاسی 
به سینما بیان کرد. سیدجمال ساداتیان گفت: در 
هنگام ساخت »کانیمانگا« موضوع به آقای هاشمی 
ارجاع داده شد. از آنجا که این یك فیلم جنگی بود، 
با مســاعدت ایشان و نیز مقام معظم رهبری که در 
آن موقع رئیس جمهور بودند، 1۶0 ســاعت پرواز 
هلیكوپتر کبرا بــرای فیلمبرداری این فیلم جنگی 
اختصاص داده شد. بعدها هر 2 مقام فیلم را دیدند و 
کار مورد توجه شان هم قرار گرفت؛ به ویژه آنكه فیلم 
درباره جنگ و جبهه بود و در آن زمان پرداختن به 

ارتش نكته مثبتی محسوب می شد. 

روایتی از ساخت »کانیمانگا« 
از  یكــی  فــارس: 
خوانندگان کشورمان 
مرحــوم  گفــت: 
اردبیلی  مــؤذن زاده 
درباره انتخاب شعر و 
واقعاً  شعری  سرمایه 
سرمایه دار بود. ایشان 
به زبان فارســی، ترکی و عربی شعر می خواند و در 
یك آن، لحن و زبان شــعر را تغییر می داد.  آیین 
پاسداشت زنده یاد استاد سلیم موذن زاده اردبیلی، 
مداح اهل بیت)ع(، با عنوان »مرصع خوان خورشید« 
دوشنبه در تالار اندیشــه حوزه هنری برگزارشد. 
حسام الدین سراج گفت: صدای مرحوم مؤذن زاده 
معمولاً از بم خاص شروع می شد و ناگهان صدای 
بم را تبدیل به اوج می کرد به طوری که حتی اگر 
نیم ساعت یا بیشتر هم می خواند هیچ کسی خسته 

نمی شد و هر جا اراده می کرد در اوج می خواند.

نظر سراج درباره »مؤذن زاده«
یــك  ایســنا: 
یســت  ر تو یكا ر کا
که  اســت  معتقــد 
بایــد یــك بخــش 
جنبی در جشــنواره 
تجســمی فجــر به 
معرفی و نمایش آثار 
کاریكاتوریســتهای دوران انقلاب اختصاص داده 
شــود. جواد علیزاده با بیان اینكه مسؤولان فعلی 
حوزه تجسمی شــناختی از کاریكاتورهای دوران 
انقلاب و تأثیرگذاری آنها ندارند، اظهار کرد: من 2۶ 
سال است که در زمینه طنز و کاریكاتور کار می کنم 
و جزو بازماندگان کاریكاتوریست هایی هستم که در 
زمان انقــلاب در مطبوعات فعال بودند. وی افزود: 
این کار باعث می شــود جوان ها با پیشینه فعالیت 
در زمینــه کاریكاتور مطبوعاتی و ژورنالیســتی و 

کاریكاتوریست های آن دوره  آشنا شوند. 

جای خالی کاریکاتوریست های انقلاب 

کوتاه - خواندنی

 فارس   بازیگر نقش آیت الله هاشمی رفسنجانی در سریال »معمای شاه« گفت: 
نمی توانم حرفی بزنم زیرا چندی پیش ایشــان را دیده بودم و اصلاً باورم نمی شود 
که ایشــان دیگر در بین ما نیستند.  حســین باقریان، بازیگر نقش جوانی مرحوم 
آیت الله هاشــمی رفسنجانی در سریال »معمای شاه«، در حالی که شرایط روحی 
مناسبی نداشت، گفت: در این شرایط ترجیح می دهم سكوت کنم تا بعدها تصور 
دیگری درباره ام نكنند.  باقریان پیش از این در گفت وگویی درباره ایفای نقش آیت الله 
هاشمی رفسنجانی گفته بود: از ایفای این نقش نگران بودم اما بعد از تست کامل 
گریم و اولین دیدارم با آیت الله رفسنجانی که پس از پایان بازی ام در »معمای شاه« 
بود، از کارم مطمئن شدم. این بازیگر درباره اولین دیدارش با آیت الله رفسنجانی نیز 
گفت: اولین جمله ای که ایشان با دیدن من در گریم »معمای شاه« گفتند این بود 
که: مشخص نیست من کدام طرف نشسته ام! من در این دیدار سعی کردم بیشتر 
صحبت های ایشان را بشنوم. در ادامه ایشان بخش هایی از سریال که مربوط به بازی 

من می شد را دیدند و خاطراتی از آن دوران را برایم تعریف کردند. 

تلویزیون

هاشمی رفسنجانی
 با دیدن بازیگر نقش خود 

چه گفت 

ایسنا: جمعــی از هنرمندان و مسؤولان سینمایی دیروز به ساختمان شماره 2 
خانه سینما در خیابان وصال رفتند و در ادامه، در مراسم تشییع آیت الله هاشمی 

رفسنجانی شرکت کردند. 
حجت الله ایوبی رئیس سازمان سینمایی، علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی 
فارابی و ســینماگرانی چون رســول صدرعاملی، علیرضا شجاع نوری، همایون 
اســعدیان، منوچهر شاهسواری، فرشــته طائرپور، کامران ملكی، سامان مقدم، 
مرتضی شایسته، افشین هاشمی و جعفر صانعی مقدم از حاضران در این مراسم 

بودند و در طول مراسم هنرمندان دیگری هم به این جمع اضافه شدند. 
سیف الله صمدیان، علیرضا رضاداد، منیژه حكمت، باران کوثری و پگاه آهنگرانی 
نیز از دیگر هنرمندان حاضر در مراســم تشییع بودند. مرحوم آیت الله هاشمی 
رفســنجانی، رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام، از حامیان و دوستداران 
ســینمای ایران بود و در دوران مسؤولیت وی به عنوان رئیس جمهور، سینمای 

ایران در سطح جهان به عنوان سینمایی خلاق و اخلاق مدار مطرح شد. 

سینما

حضور سینماگران 
در مراسم تشییع 

آیت الله رفسنجانی

»خندوانه« از یكشنبه روی آنتن نسیم می رود

تسنیم: قسمت چهاردهم برنامه خندوانه به کارگردانی رامبد جوان 
روز یكشــنبه 2۶ دی ماه به روی آنتن شــبكه نســیم می رود. این 
قســمت از برنامه قرار بود در روز یكشنبه 19 دی ماه به روی آنتن 
برود؛ اما به علت درگذشــت آیت الله هاشمی رفسنجانی پخش این 

قسمت به تعویق افتاد.
فصل چهارم برنامه خندوانه از 30 آذرماه کار خود را آغاز کرده است 
و با تغییراتی بسیار در ساختار و دکور توانسته است مخاطبان خود 
را چندین برابــر کند. برنامه خندوانه که از 21 خردادماه 93 اولین 
فصل خود را به روی آنتن شــبكه نسیم برده است با هدف بالابردن 
سطح نشاط در کشــور کار خود را آغاز کرده است و سعی می کند 

پویش های سالم را در کشور حمایت کند.

خبر
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خط عبرت

 پایان تلخ زندگی جوانی که 
کارگر نبات پزی راکشت

خط قرمز: مرد جوان که متهم به قتل 
صاحب خودرويي با انگيزه سرقت است، 
به اعدام محكوم شــد. رسيدگي به اين 
پرونده از 26 آبان سال گذشته و در پي 
کشف جسد مردی در منطقه حسن آباد 
آغاز شد. در اين پرونده ياسر متهم است 
13 مهر ســال 94 موتورسيكلتی را با 

تهديد اسلحه در غرب تهران دزديده و 43 روز بعد در جريان سرقت خودرويی، 
مرد مســافربري را با شليک دو گلوله کشته است. روز 26 آبان ماه در پي تماس 
مردي ناشناس با پليس در نواحي جنوبي تهران، پليس را در جريان کشف يک 
جسد روبه روي مرکز معاينه فني در محدوده بيابان حسن آباد قرار داد. مأموران 
با حضور در محل با جسد مرد ميانسالي که با شليک دو گلوله به سرش به قتل 
رسيده بود، روبه رو شدند. با شناسايی هويت مقتول، خانواده او به پليس آگاهی 
احضار شده و در تحقيقات گفتند، مقتول در يک کارخانه نبات سازی مشغول به 
کار بوده و بعد از کار، با خودرويش مسافرکشی نيز می کرد. کارآگاهان که احتمال 
می دادند مرد ميانسال قربانی ســرقت شده باشد، تحقيقات را روی اين فرضيه 
متمرکز کردند. با بررســی پوکه های پيدا شــده در داخل خودرو مشخص شد، 
قاتل 13 مهر در جنت آباد با تهديد همين اسلحه و شليک گلوله موتورسيكلتی را 
سرقت کرده بود. تحقيقات در اين باره ادامه داشت تا اين که مأموران فردی که در 
تماس با پليس ماجرای قتل را گزارش کرده بود، شناسايی و احضار کردند. وقتی 
او به اداره آگاهی آمد، مأموران متوجه شباهت چهره او با سارق موتورسيكلت شده 
و به بازجويی از او پرداختند. متهم در بازجويی منكر قتل شد، اما در ادامه به دو 
سرقت مسلحانه و قتل مرد راننده اعتراف کرد. ياسر درباره انگيزه قتل گفت: در 
پوشش مسافر سوار خودروی مقتول شدم و او را به محلی خلوت کشاندم. با تهديد 
اسلحه قصد سرقت داشتم که مقاومت کرد و مجبور به قتل او شدم. بعد هم بدون 
سرقت خودرو از محل فرار کردم. با برگزاري جلسه دادگاه به رياست قاضي زالي 
در شعبه مربوطه، با تفهيم اتهام قتل عمدي به مرد جوان، از او خواستند از خود 
دفاع کند که ياسر اين بار پس از گذشت بيش از يک سال مدعي شد هيچ قتلي 
انجام نداده است و اين ماجرا تماماً افترا به اوست. در ادامه، وکيل متهم در جايگاه 
قرار گرفت و گفت: موکلم بيمار روانی اســت، به طوری که در 20 سالگی و بعد 
از فوت پدرش قصد خودسوزی داشت. درخواست دارم وضعيت روانی او به طور 
دقيق مورد بررسي قرار بگيرد. پس از دفاعيات متهم و وکيل مدافعش، قضات برای 
تصميم گيری وارد شــور شدند و بالاخره حكم اين سارق مسلح به دليل سرقت 

مسلحانه پنج سال حبس و به دليل قتل عمدي قصاص صادر شد. 

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

قتل  ۸ عضو یک خانواده 
در ایرانشهر

تسنیم: فرمانده انتظامی ايرانشــهر جزييات قتل عام 
۸عضو يک خانواده در شهرستان ايرانشهررا که به ضرب 

گلوله به قتل رسيده بودند، تشريح کرد.
ســرهنگ دوستعلی جليليان در تشــريح جزييات اين 
خبر اظهار داشت: صبح دوشنبه بهورز روستای نصرآباد 
از توابع شهرستان ايرانشهر، برای واکسن هپاتيت به در 
منزل يكی از اهالی اين روستا مراجعه می کند و هر چه 
صاحبخانه را صدا می زند، جوابی نمی شــنود. وی ادامه 
داد: با توجه به عدم پاسخگويی صاحب منزل و باز بودن 
در ورودی، وی وارد خانه شــده و پس از ورود با چندين 
جسد رها شده در منزل مواجه می شود. فرمانده انتظامی 
ايرانشهر افزود: وی پس از مواجهه با اين صحنه، موضوع 
را از طريق سامانه فوريت های پليسی 110، گزارش داده 
و پليــس را در جريان اين ماجرا قرار می دهد که پس از 
حضور پليس در محل، مأموران جسد ۸ نفر را در منزل 
مذکور شناســايی می کنند. سرهنگ جليليان گفت: در 
ميان اجساد کشف شده که با شليک گلوله به قتل رسيده 
بودند يک مرد، دو زن و پنج کودک شناســايی شدند و 
در تحقيقات تكميلی، مأموران پليس متوجه شدند که 
در اين ماجرا مرد خانواده به همراه همســر و دو فرزند 
دخترش و همچنين خواهر وی به همراه سه فرزندنش به 
قتل رسيده اند. وی خاطرنشان کرد: در بازرسی از محل 
وقوع جرم، مأموران پليس موفق به کشــف يک اسلحه 
کمری به همراه فشــنگ های آن از کيف دستی يكی از 
زنان به قتل رســيده در اين ماجرا شدند و تحقيقات در 

خصوص علت قتل و شناسايی عوامل آن ادامه دارد.

گروگان نوشهری در مهاباد 
آزاد و آدم ربا دستگیر شد

ایرنا: فرمانده انتظامی شهرستان مهاباد گفت: گروگان 
نوشهری در مهاباد آزاد و آدم ربای 29 ساله دستگير شد.

سرهنگ فتاح بابانژاد در تشــريح اين آدم ربايی اظهار 
کرد: مرد 25 ســاله نوشــهری از نوشهر ربوده شده و با 
خودروی شخصی رباينده به مهاباد منتقل و چهار روز در 
اسارت بود. وی افزود: با اطلاع خانواده و در جريان قرار 
گرفتن مأموران انتظامی، پليس مهاباد اقدامات اطلاعاتی 
را آغاز و در کمترين زمان ممكن مكان نگهداری گروگان 

شناسايی و بدون درگيری فردگروگان را آزاد کرد.
بابانژاد انگيزه اين آدم ربايی را اختلاف حساب در خريد و 
فروش اعلام کرد و افزود: رباينده از خانواده گروگان 190 
ميليون ريال به صورت انتقال کارت به کارت اخاذی کرده 
بود و يک ميليارد و ۸00 ميليون ريال ديگر برای آزادی 
گروگان نوشهری طلب می کرد. وی گفت: آزادی گروگان 
و دستگيری رباينده بدون درگيری و با شگردهای پليسی 

انجام شد و آدم ربا تحويل مقامات قضايی شد.

خط حادثه

خط قرمز- مهدی کاهانی مقدم: با مرگ مشكوک زن 
جوانی در مشهد، برادر او در مظان اتهام قرار گرفت.

به گزارش خبرنگار ما حدود نيمه شــب سه شــنبه يكی 
از شــهروندان مشــهدی طی تماس با مرکز فوريت های 
پليسی 110 اطلاع داد که دختر جوان خانواده ای به طرز 
مشكوکی جان باخته ولی خانواده وی قصد دارند جنازه او 

را بدون انجام تشريفات قانونی دفن کنند.
متعاقب آن مأموران انتظامی مراتــب را به قاضی ويژه 
قتل عمد دادگســتری مشهد خبر دادند که با توجه به 
اهميت و حساسيت موضوع قاضی علی اکبر احمدی نژاد 
بلافاصله به همراه اکيپی از کارآگاهان، پزشک قانونی و 
عوامل بررسی صحنه جرم خود را به محل سكونت اين 
خانواده در روستای اسماعيل آباد رسانده و بدين ترتيب 
تحقيقات قضايی و پليسی گسترده ای در اين زمينه آغاز 

شد.
در بررسی های اوليه پزشک قانونی در محل، آثار کبودی 
روی گردن متوفی که زنی حدوداً 21 ســاله بود، نشان از 
مرگ مشكوک وی و احتمال به قتل رسيدن او داشت. اين 
در حالی بود که هيچ مــردی از اعضای خانواده در منزل 
حضور نداشت و زن های فاميل از جمله مادر متوفی نيز با 
اظهارات متفاوت و داستان سرايی ها نه تنها هيچ کمكی به 
روشن شدن واقعيت نمی کردند که قصد انحراف تحقيقات 

مقام قضايی و کارآگاهان را داشتند.
مــادر متوفی در اين تحقيقات مدعــی بود که دخترش 

)متوفی( ساعتی قبل از مرگ به وی گفته که حالش خوب 
نيست و او ساعتی پس از آنكه دخترش را خوابانده و پتويی 

روی او انداخته، متوجه مرگ وی در بستر شده است.
وی در همين حال به قاضی احمدی نژاد گفت که شوهر 

دخترش در زندان است و او با آنها زندگی می کرده است.
ادامــه گزارش خبرنگار ما حاکی اســت با توجه به ضد و 
نقيض گويی های مــادر و ديگر اطرافيــان متوفی که با 
وضعيت متوفی و علت مرگ او همخوانی نداشت، تحقيقات 
و بازجويی از آنها ادامه يافت و مقام قضايی با طرح سؤالات 
فنی و تخصصی ســرانجام مــادر را وادار به تغيير رويه و 

اعترافات تازه کرد که به واقعيت نزديكتر می نمود.
مادر متوفی با اشاره به برخی خلقيات دخترش و اختلافات 
ناشــی از آن که با برادر و اعضای خانواده پيدا کرده بود، 
گفت که ممكن است به خاطر همين اختلافات، او توسط 

برادرش به قتل رسيده باشد.
در هميــن حال به دســتور قاضی احمدی نژاد جســد 
متوفی برای معاينات دقيق تر به پزشكی قانونی منتقل و 
ضمن بازداشت سه نفر از زن های اين خانواده برای انجام 
تحقيقات بيشتر، عمليات گســترده ای برای دستگيری 

مظنون اصلی اين پرونده )برادر متوفی( آغاز شد.

مرگ مرموز زن جوان در خانه بدون مرد

میزان: دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز 
استان البرز از دستگيری هشت نفر از اعضای 
باند کلاهبرداری بــزرگ اينترنتی از داخل 
زندان خبرداد . حاجی رضا شــاکرمی گفت: 
اين پرونده با 5200 شاکی که پزشک، وکيل 
دادگستری و اقشار فرهيخته جامعه هستند، 

دردادسرا در دست بررسی است.
وی در تشريح جزييات اين خبر گفت: اعضای 
اين باند در تماس تلفنی با افراد با اين ادعا که 
از راديو معارف و ساير برنامه های تلويزيونی با 
شما تماس گرفته شده و بزودی برنده جايزه 
4 يا 5 ميليون تومانی می شويد، قربانی را به 

طمع انداخته و از وی می خواستند که مقابل 
دستگاه عابربانک رفته و با وارد کردن کارت 

بانكی گزينه *يا# را انتخاب کند.
ايــن مقــام قضايی افــزود: قربانيــان غافل از 
اينكه دســتگاه خودپرداز گزينه # يا* را قبول 
نمی کند، مبلغ مورد نظر کلاهبردار را طبق گفته 
کلاهبردار در پشــت تلفن وارد کرده و سپس 
مبلغ به حساب فرد مورد نظر آماده واريز می شود 
که به اين طريق قربانی اغفال شده و رقم مورد 

نظررا در حساب مورد نظر واريز می کند.
دادســتان کرج در ادامه بيان کرد: با شكايت 
5200 نفــر از شــاکيان وجــوه ناشــی از 
کلاهبــرداری خطوط تلفنــی مورد تعقيب 
قرار گرفت و با تعقيب وجوه و دســتگيری 
افرادی که به طريقی از وجوه استفاده کرده اند 
مشــخص شــد که تعداد از زندانيان زندان 
رجايی شهر که اکثر آنان دارای مجازات های 
سنگين و حبس های طويل المدت هستند 

اقدام به کلاهبرداری می کنند.
شــاکرمی اضافه کرد: اکثراين افراد به فعل 
مجرمانه اقــرار کردند و گفتند افرادی که با 
قربانيان تماس می گرفتند به کلاه زن معروف 
شــده و افرادی که درخارج از زندان اقدام به 
دريافت وجوه ناشی از کلاهبرداری و اصطلاحاً 

نقد می کند »پول شو« معروف بودند.
وی همچنين گفــت: در ادامــه تحقيقات 
مشخص شد، تعدادی از افراد زندانی با بدست 
آوردن گوشی تلفن و خط مورد نظر اقدام به 
تماس با قربانی می کردند و بعد از کلاه زدن 
و واريز وجه به حساب مورد نظر به يک نفر از 
همبندی های خود اعلام می کنند که پول به 
حساب مورد نظر واريز شده است و در واقع 
يک نفر با فردی بيرونی در تماس اســت تا 
ســاير کلاه زنها در زندان شناسايی نشوند، 
سپس فرد زندانی دارای رابط با فرد بيرونی 
تماس گرفته و اعلام می کند پول به سرعت 

از حساب خارج و بين پولشوها تقسيم شود.
دادستان کرج افزود: دراين رابطه پرونده ای با 
پنج هزار و دويست شاکی تشكيل شده است، 
همچنين در يک تماس تلفنی مبلغ يكصد 
ميليون تومان که از حساب شاکی خارج شده 
بود کشف شد و کليه افراد يک بند که قريب 
به ســی تا چهل نفر هســتند و به نوعی در 
کارکلاه زنی فعال بوده و گروهی هم اقدام به 
وارد کردن گوشی تلفن همراه و خط تلفن به 
زندان رجايی شهر کرده اند شناسايی شدند، 
افرادی که مستقيم با جرم در ارتباط بوده اند 
تفهيم اتهام شــده اند. دادستان کرج درادامه 
گفت: با مســؤولان بانک های کرج مذاکره و 
تقريباً هيچ حساب کاذبی که وجوه ناشی از 
کلاهبرداری به آن واريز شــده باشد در کرج 
موجود نيســت و بانک ها نيز با سامانه ثبت 
احوال ارتباط داشــته و کشف حساب به نام 

افراد معروف به کلاه زن ديگر دشوار نيست.

کلاهزنی میلیاردی زندانیان از 5200  دکتر و مهندس 



خط خبر

دستبرد به سوپرمارکت با اسلحه دولول
خط قرمز: مرد جوانی با اسلحه شکاری به یک 
ســوپر مارکت در مشهد دستبرد زد. گزارش 
خبرنگار ما به نقل از فرمانده انتظامی مشهد 
حاکی اســت، این ســارق پریشب در زمانی 
خلوت، پس از ورود به یک ســوپرمارکت در 
محدوده بلوار وکیل آباد، با شلیک گلوله ای به 
شیشه این فروشگاه 700 هزار ریال پول نقد 

ربوده و متواری شد. سرهنگ محمد بوستانی گفت: اسلحه مورد استفاده سارق یک 
قبضه دولول شــکاری بوده که مأموران پلیس پس از این حادثه بلافاصله وارد عمل 
شده و تلاش و تحقیقات آنها با توجه به اطلاعات و سرنخ های موجود برای دستگیری 
او در حال انجام اســت. وی با بیان اینکه به فروشنده مغازه آسیبی وارد نشده است 
گفت: این فروشــگاه مجهز به دوربین مداربســته و تجهیزات کنترلی است که این 

موضوع نقش مهمی در شناسایی سارق و سرعت بخشیدن به روند پرونده دارد.

رانندگی جنون آمیز، دزد باغ ویلاها را 
به زندان رساند

خط قرمز: سارقی که با خودروی سرقتی به طور جنون آمیزی در جاده شاندیز 
رانندگــی می کرد، پــس از برخورد با دو خودرو متوقف شــد. فرمانده انتظامی 
شهرستان بینالود با اعلام این خبر گفت: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 
110 مبنی بر تصادف جرحی بین سه دستگاه خودرو در جاده شاندیز- مشهد، 
بلافاصله تیمی از عوامل انتظامی و پلیس راهور در محل حاضر شد. وی افزود: در 
بررسیهای به عمل آمده در محل حادثه مشخص شد که یک دستگاه پرایدی که 
به صورت جنون آمیز در حرکت بوده به علت ناتوانی راننده در کنترل خودرو به 
شدت با یک خودروی سانتافه برخورد کرده و پس از آن به سمت یک خودروی 
206 پرتاب شــده است که سرنشین خودرو پراید )زنی جوان( از محل متواری 
و راننده آن از ناحیه ســر و سینه دچار صدمات شدید و در میان آهن پاره های 
پراید گرفتار شده است. سرهنگ نظافتی ادامه داد: در ادامه بررسی های مأموران 
کلانتری شاندیز مشخص شد راننده پراید 6 ماه قبل به اتهام سرقت باغ ویلاهای 
محدوده شاندیز به همراه اموال سرقتی و همدستش که خانم جوانی بود، دستگیر 
شده اســت. در استعلام مشخصات خودروی پراید نیز مشخص شد این خودرو 
سرقتی است که پس از انتقال سارق به بیمارستان این خودرو که مملو از اموال 
و لوازم باغ ویلا شامل پمپ کفکش، کپسول گاز، وسایل باغبانی و ظروف مسی 
بود، به کلانتری شاندیز انتقال داده شد. وی تصریح کرد: این سارق حرفه ای 44 
ساله که 5 سابقه کیفری سرقت و فروش موادمخدر در پرونده خود دارد، به همراه 
زن جوان همدستش، تحت پوشش خانواده به مناطق حاشیه ای روستاها و شهرها 
که اغلب باغ ویلاها در آن ســاخته شده است، سرکشی و در فرصتی مناسب از 

محل هایی که فاقد نگهبان و دوربین بود، اقدام به سرقت می کردند.
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مالخرهای جدید 
در دنیای مجازی

خط قرمز- علی محمدزاده: واژه »مالخر« اگرچه در 
ظاهــر بار معنایی منفی ندارد، امــا در فرهنگ عامه واژه 
»مالخر« تنها یک معنا را بــه ذهن تبادر می کند که بار 
معنایی منفی دارد و به کســی گفته می شــود که اموال 
سرقتی را خریداری می کند. آنچه مسلم است هر سارقی 
قبل از آنکه نقشــه سرقت کالایی را بکشد به فکر فروش 
آن اســت و اگر احتمال دهد برای فروش اموال موردنظر 
به دردســر خواهد افتاد به طور قطع ریسک انجام آن را 
نمی پذیرد. هر چند طی سال های اخیر اقدامات خوبی از 
سوی دستگاه های متولی امر نظارت بر این مراکز صورت 
گرفته ولی هنوز با نقطه مطلوب فاصله زیادی داریم، این 
در حالی اســت که طی 2 یا 3 ســال اخیر شاهد شکل 
جدیدی از فروش کالاهای مستعمل هستیم و آن فروش 
این اقلام در دنیای مجازی اســت. به طور قطع شما هم 
ســایت های متعددی را می شناسید که انواع و اقسام کالا 
و خدمات را عرضه می کننــد که بیش از 90 درصد آنها 
مستعمل اســت، اکنون پرسش اینجاســت که آیا این 
سایت های فروش کالای دست دوم به مراکزی برای فروش 
اموال مســروقه تبدیل نشــده اند؟ و آیا همه شهروندان؟ 
مالخر اموال مســروقه نیســتند؟ اگر بگویم 80 یا حتی 
90 درصد فروشندگان اقلام مستعمل در دنیای مجازی 
شهروندان شریف و قانونمند هستند باید احتمال بدهیم 
20 درصد باقیمانده افرادی هستند که بدون دغدغه و با 
ترفندهای خاص اموال مسروقه را از طریق دنیای مجازی 
به فروش می رسانند به عنوان مثال در یک مورد فردی که 
تعداد زیادی کالا از انبار فروشــگاهش به سرقت رفته بود 
متوجه عرضه آن به قیمت بسیار پایین در یکی از سایت ها 
می شود، مالباخته متوجه می شود که سارق با شماره های 
مختلف و به تدریج قصد فروش کالاهای سرقتی را دارد، 
در این مورد خاص هوشــیاری مالباخته و در جریان قرار 
دادن پلیس منجر به شناسایی و دستگیری سارق و کشف 
اموال مسروقه می شود، اما آیا تمام مالباخته ها می توانند 

این مسیر را طی کنند و به اموال سرقتی خود برسند؟
کلام آخر اینکه خود ما می توانیم با اندکی دقت بیشــتر 
ناخواسته در چرخه سرقت و فروش و اموال سرقتی وارد 
نشــویم صد البته باید به نقش حضور پلیس و رصد این 
سایت ها توسط مراجع صاحب صلاحیت هم اشاره داشت.

خط خبر
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خط قرمز- سعید کوشافر: مرد به محض قرار گرفتن 

در جایگاه متهم، اشــک بر گونه هایش روان شد، سرش 

را پایین انداخته بود و اصلًا به ســمت شــاکیانش نگاه 

نمی کرد، آن ها از قصاص او گذشــت کرده بودند و آمده 
بودند تا در آخرین جلسه دادگاه شرکت کنند.

قاضی از متهم خواســت تا ماجرای قتل را بازگو کند و 
شهرام 33 ساله لب به سخن گشود.

تا کلاس چهارم دبستان بیشتر درس نخواندم، از همان 
زمان سراغ کار و کارگری بودم.

بعد از سربازی همسرم را دیدم و او را خواستگاری کردم 
و زندگی ساده ما شروع شد.

دو ســال بعد از ازدواج اولین دخترمان و یک سال بعد 

دومین دخترمان چشم به جهان گشود، دو دخترم الان 
6 و 7 ساله هستند.

زندگــی ما ماننــد تمــام زندگی های کارگــری دیگر 

می گذشت و ســختی ها و خوشی های خود را داشت تا 

اینکه متوجه شدم همسرم از چیزی ناراحت است، وقتی 

از او مسأله را جویا شدم به رویش نیاورد تا اینکه متوجه 
مزاحمت های جوانی از اقوام دورم برای او شدم.

وقتی در گوشی همسرم پیام های محمد 28 ساله که از 

اقوام مان بود را دیدم دیگر هیچ چیز متوجه نمی شدم، 

اصلًا حالم دست خودم نبود و انگار دنیا برایم تمام شده و 
من باید در روز آخر از ناموسم دفاع می کردم.

از گوشی همســرم پیامی برای محمد فرستاده و از 

او خواســتم در حوالی کوه بی بی شــهربانو همدیگر 

را ببینیم، چاقویی برداشــتم و آماده شــدم. بیچاره 

همسرم خیلی مانع من شد و از من خواست تا جلوی 

عصبانیتم را بگیرم، اما من او را کنار زده و راه افتادم. 

در آنجا بود که با محمد درگیر شدم، او اصلًا ماجرا را 

قبول نمی کرد و اما بعد که فهمید من خبردار شــدم 

حرف هایی زد که عصبانیتم را بیشتر کرد، با هم درگیر 

شدیم و در میان درگیری ضربه ای به گردنش زدم و 
او روی زمین افتاد.

خــون تمام لباس هایــش را رنگین کرده بود، گوشــی 

موبایلش را برداشتم و با خانواده اش تماس گرفتم، ماجرا 

را شرح دادم و خواستم تا بیایند او را زودتر به بیمارستان 

ببرند تا مبادا اتفاقی بیفتد، اما انگار دیر شــده بود و او 

زمانی به بیمارستان رسید که درگذشته و من قاتل شده 
بودم.

من راهــی زندان شــدم، خانواده مقتول انســان های 

بزرگواری بودنــد، آن ها زمانی که به حقیقت ماجرا پی 

بردند، بدون دریافت ریالی دیه از قصاصم گذشت کردند، 

من هم تا آخر عمر مدیون این بزرگواری آن ها هستم و 

اگر آزاد شدم از هر کاری که تألم روحی آن ها را کاهش 
دهد کوتاهی نخواهم کرد.

اما زندگی نمی خواســت به من روی خوش نشان دهد، 

چراکه در همان زمان که خانواده مقتول رضایت دادند، 

همســرم در حالی که راهی خانه پدری اش در اصفهان 

می شد، در جاده قم تصادف کرد و درگذشت، آن زمان 

من حتی نتوانستم در مراسم ختمش حضور پیدا کنم 

و این داغ تا ابد بر دلم ماند که دوباره در کنار همسرم و 
فرزندانم زندگی کنم.

از آن زمان دو دخترم در خانه خواهرزنم زندگی می کنند 

که خود چهار فرزند و هزار جور درگیری و مشکلات دارد 

از دادگاه تقاضــا دارم با عفو و آزادی من اجازه دهند تا 
سایه پدر بر سر دو دختر بی گناهم برقرار باشد.

آزادی مرد قاتل بعد از مرگ زنش

خط قرمز: معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران 
بزرگ از دستگیری مردی که به خاطر عدم پرداخت خسارت 
تصادف خودرویش، اقدام به قتل در پاتوق مصرف شیشه کرده 
بود، خبر داد. در ســاعت 12:30 روز سیزدهم دی ماه امسال، 
از طریق مرکز فوریت های پلیســی 110 وقوع یک فقره مرگ 
مشکوک در بیمارستان امام حسین )ع( به کلانتری 128 تهران 
نو اعلام شد که به دنبال آن با حضور مأموران کلانتری در محل 
و انجام بررسی های اولیه مشخص شد جسد متعلق به فردی 
35 ساله به نام جمشید است که بر اثر اصابت گلوله به ناحیه سر 
فوت کرده است.  با انتقال علی مالک خانه محل قتل به اداره 
دهم پلیس آگاهی تهران بزرگ، وی در اظهاراتش به کارآگاهان 

گفت: جنایت توســط یکی از دوستان مقتول به نام هادی 35 
ســاله انجام شده است. بررسی سوابق هادی نشان داد که وی 
دارای 11 فقره سابقه دستگیری به اتهام ارتکاب جرایم مختلف 
بوده و آخرین بار، در ســال 1394 دستگیر و روانه زندان شده 
و با تأمین قرار وثیقه در اویل مهرماه 1395 از زندان آزاد شده 
است.  تحقیقات برای دستگیری متهم در دستور کار کارآگاهان 
قرار گرفت تا نهایتاً مخفیگاهش در منطقه فشافویه شناسایی و 
در ساعت 12 روز یکشنبه دستگیر و به اداره دهم پلیس آگاهی 
تهران بزرگ منتقل شــد. هادی پس از انتقــال به اداره دهم 
پلیــس آگاهی در خصوص انگیزه جنایت به کارآگاهان گفت:  
خوابیده بودم که جمشــید بدون اجازه من اقدام به برداشتن 

سوئیچ ماشین پیکان وانتم کرد و با آن تصادف شدیدی کرد. 
او مدعی شــد که خسارت ماشین را به صورت کامل پرداخت 
خواهد کرد، اما پس از مدتی تنها یک و نیم میلیون تومان آن 
را پرداخت و ادعا کرد که حاضر به پرداخت خســارت خودرو 

نیست و همین موضوع زمینه آغاز درگیری ما دو نفر شد.

هفتتیرکشیدرپاتوقشیشهایها



بمب علیمنصور؛ هافبک 34ساله ازبک
ورزش: منصوریــان بعد از ناموفق بودن در خرید مبعلی، به ســراغ 
تیموریان 34 ســاله رفته و به دنبال جذب یــک هافبک با تجربه 
آســیایی هم هست. شــنیده می شــود که آبی ها با یک ملی پوش 
ازبکســتان به توافق رسیده اند. این بازیکن که بمب نقل و انتقالاتی 
منصوریان خواهد بود، ســرور جباروف است که او هم 34 سال سن 
دارد. منصوریان با خرید این بازیکنان میانگین سنی تیمش را یکی 

دو سالی بالا خواهد برد. 

نفت با ۲ غایب مقابل استقلال 
ورزش: نفت تهران در حالی روز پنجشــنبه میزبان اســتقلال است 
که محمد قاضی را به دلیل مصدومیت و محمد دانشــگر را به خاطر 
محرومیت در اختیار نخواهد داشت. این در حالی است که ایگور پراهیچ 

نیز به وضعیتش برای بازی مقابل استقلال درحال بررسی است. 
 

پورقاز به سایپا پیوست
پس از ثبت قرارداد خلعتبری، عزت الله پورقاز مدافع ملی پوش تیم 
استقلال خوزستان نیز با عقد قراردادی به تیم فوتبال سایپا پیوست.

مدت زمان این قرارداد تا پایان نیم فصل است و این بازیکن به زودی 
قراردادش را به ثبت خواهند رساند.

 
ادامه مذاکره پرسپولیسی ها با کرمی

فارس: با جدایی احمد نوراللهی از تیم فوتبال پرسپولیس، مسوولان 
این باشگاه در تلاش هستند تا با جذب بازیکنی در این پست که مد 
نظر برانکو سرمربی پرسپولیس هم هست جای خالی این بازیکن را 
پر کنند. در همین زمینه مسوولان باشگاه پرسپولیس مذاکراتی را با 
شهاب کرمی بازیکن پیشین تیم ملوان که در این تیم دوران سربازی 
خود را ســپری کرد انجام دادند اما هنوز قراردادی بین طرفین امضا 
نشده است. این در حالی است که کرمی با پیشنهادهای دیگری هم 
روبرو شده است و باید دید در نهایت او با کدام تیم به توافق می رسد.

 
اسامی محرومان هفته شانزدهم لیگ برتراعلام شد 

ورزش: کمیته مسابقات اسامی محرومان هفته شانزدهم لیگ برتر را 
به شرح زیر اعلام کرد:

 نفت تهران: محمد دانشگر، علی دایی )سرمربی(
 صبای قم: هاشم بیک زاده، ساکت الهامی)مربی(

 ذوب آهن: مرتضی تبریزی
 سیاه جامگان: محسن آقایی، موسوی ترائوره

 پیکان: ماهان رحمانی
 سپاهان اصفهان: شجاع خلیل زاده
 ماشین سازی تبریز: سعید مهری

صنعت نفت آبادان: غلامحسین امین فر) مدیر تیم(
 

کارت بازی عالیشاه صادر شد، نوراللهی در انتظار!
ورزش: سازمان لیگ  کارت بازی امید عالیشاه برای حضور در تیم 
تراکتورســازی تبریز را صادر کرد. به این ترتیب عالیشاه می تواند در 

هفته شانزدهم لیگ برتر برای این تیم به میدان برود.
مســوولان تراکتورسازی در تلاش هستند تا امروز مدارک مورد نیاز 
برای صدور کارت احمد نوراللهی را نیز برای دریافت کارت بازی این 

بازیکن به سازمان لیگ ارایه کنند.
 

مجوز بازی مهاجم کامرونی فولاد صادر شد
ورزش:  با اقدامات صورت گرفته از ســوی باشگاه فولاد خوزستان 
مجوز بازی )کارت آی تی سی( ارنست انفور، مهام 30 ساله کامرونی 
این تیم از ســوی فیفا صادر شد و در اختیار باشگاه فولاد خوزستان 
قرار گرفت. به این ترتیب این بازیکن می تواند با نظر نعیم سعداوی از 
دیدار روز جمعه فولاد مقابل تیم ماشین سازی تبریز تا پایان مسابقات 

لیگ برتر برای این تیم به میدان برود.
 

مجیدی و حاج محمدی، خروجی های قطعی استقلال
ورزش: امین حاج محمــدی و میثم مجیدی ظاهرا در ادامه فصل 
جاری نمی توانند در اســتقلال حضور داشته باشند. گویا مسوولان 
استقلال روی جدایی این دو بازیکن به نتیجه رسیدند و عملا میثم 
مجیدی و امین حاج محمدی در لیست خروجی استقلال قرار دارند.
باشگاه اســتقلال به این دو بازیکن اعلام کرده است به باشگاه هایی 
که این دو بازیکن را می خواهند، اطلاع بدهد تا مذاکرات در ســطح 

مدیریتی انجام شود. 
 

خیال منصوریان از انصاری راحت شد
مهر: جابر انصاری مهاجم تیم استقلال که با 4 گل و ۲ پاس گل یکی 
از بهترین بازیکنان نیم فصل نخست استقلال بود، در طول تمرینات 
این هفته آسیب دید و دو روز تمرینات خود را زیر نظر پزشک و در 
کلینیک فیزیوتراپی انجام داد، برای دیدار هفته شــانزدهم استقلال 
مشکلی ندارد و سرمربی آبی پوشان قادر به استفاده از او خواهد بود.

استقلال در هفته شانزدهم لیگ برتر از ساعت ۱۶:3۵ روز پنجشنبه 
در ورزشگاه تختی میهمان نفت تهران است.

 
ذوالفقارنسب رئیس کانون

 مربیان فوتبال ایران شد
ورزش: پیشکسوت باشگاه پرسپولیس به عنوان رئیس کانون مربیان 
فوتبال ایران انتخاب شد. جلسه دوم هیات مدیره جدید کانون مربیان 
فوتبال ایران با حضور کلیه اعضای منتخب تشــکیل شد که در این 
جلســه با رای گیری اعضا بیژن ذوالفقارنسب باکسب حداکثر آرا به 

عنوان رئیس این کانون انتخاب شد. 
 

پروین: مشکلی با پیراهن شماره 7 رفیعی ندارم
پروین در مورد اینکه شــماره هفت پرسپولیس را به سروش رفیعی 
داده اند می گوید: من که با این چیزها مشکلی ندارم، دیروز طاهری به 
من زنگ زد و گفت اگر امکانش هست شماره هفت را رفیعی بپوشد و 
من هم گفتم مبارکش باشد. وی در پاسخ به این سوال که آیا رفیعی 
می تواند نماینده خوبی برای شــماره هفت پرسپولیس باشد، گفت: 
امیدوارم که او لیاقت این شماره را داشته باشد، البته برای اینکه بتواند 
در تیم جا بیفتد، کار سختی دارد، اما مطمئن هستم که رفیعی برای 

پرسپولیس می تواند یک مهره خوب و مؤثر باشد. 
 

 فوتبال  حمیدرضا خداشناس   »سروش رفیعی  که 
پیش از این برای تراکتورسازی توپ می زد، با حضور در باشگاه 
پرسپولیس، مذاکرات نهایی خود را با سرپرست باشگاه انجام داد 

و با عقد قرارداد، رسماً به پرسپولیس پیوست.«
خبــری مهم و البته قابل پیش بینی که روز دوشــنبه در 
خروجی بیشتر خبرگزاری ها گذاشته شد تا ماجرای نقل و 
انتقال بازیکن سابق فولاد و سرباز تراکتورسازی بدین گونه 

به پایان برسد .

7 جدید سرخ ها
سروش رفیعی هافبک ارزنده تیم ملی کشورمان پس اتمام 
دوران خدمت مقدس ســربازی در تراکتورسازی و دریافت 
کارت پایان خدمت از سوی فدراسیون فوتبال بازیکن آزاد 
اعلام شد تا چند باشگاه لیگ برتری در نیم فصل عزم خود 
را برای به خدمت گرفتن این بازیکن جزم نمایند و حتی در 
این بین صحبت هایی مبنی بر ترانســفر شدن این بازیکن 
به گوش می رسید تا اینکه این بازیکن برای ادامه فوتبالش 
سرخ پوشان پایتخت را انتخاب کرد و با عقد قراردادی یک 
و نیم ســاله به پرسپولیس پیوسته و با اجازه از علی پروین 
پیراهن شماره هفت صدر نشین لیگ برتر را برتن کند. مبلغ 
قرارداد این بازیکن مشخص نیست ولی آنچه به نظر می رسد 
مبلغ قرارداد چشمگیر بوده که سروش رفیعی را به سمت 

پرسپولیس کشانده است .

تایید کمیته انضباطی
در این بین اما باشــگاه فولاد خوزســتان پس از شــنیدن 
خبر پیوستن رفیعی به پرســپولیس واکنش نشان داده و 
اژدری، مدیر عامل این باشگاه ضمن ابراز تعجب از قرارداد 
پرسپولیس با سروش و همچنین اعلام تنظیم شکوائیه در 
این رابطه و ارســال آن به کمیته انضباطی اظهار داشت : از 
شنیدن این خبر بسیار متعجب شدم، چرا که تمام تیم ها و 
اهالی فوتبال از دعوای حقوقی ما با این بازیکن خبر داشته 
و مطلع بودند که یک قرارداد بین این باشــگاه و بازیکن نام 
برده وجود دارد و باشگاه فولاد خوزستان با احترام به حکم 
کمیته انضباطی تا پایان خدمت سربازی این بازیکن سکوت 
کرده بود، ضمن آنکه این بازیکن در جلسه کمیته انضباطی 
و مصاحبه با رسانه ها هرگز منکر قرارداد خود با باشگاه فولاد 

خوزستان نشده و تقاضای رسیدگی درخواست فولاد بعد از 
اتمام خدمت سربازی کرده است. 

این در حالیست که پس از این اظهار نظرها کمیته انضباطی 
هم واکنش نشــان داده و ســروش رفیعــی را بازیکن آزاد 
دانســته و صحبت های مدیر عامل باشگاه فولاد را در این 
خصوص بی اســاس خواند و گفت:رای کمیته انضباطی در 

این خصوص به باشگاه فولاد ابلاغ و ارسال شده است.

رفیعی:امیدوارم لایق شماره 7 باشم
ســروش رفیعی بازیکن جدید تیم فوتبال پرسپولیس در 
نشست خبری که در این باشــگاه برگزار شد در خصوص 
حضورش در تیم فوتبال پرســپولیس گفت: گفته بودم که 
اولویت بــرای من این بود که لژیونر شــوم اما با موقعیتی 
خــوب باید این اتفاق می افتاد کــه در این برهه زمانی به 
 آن چیزی که برای خارج از کشــور رفتن در نظر داشــتم 

نرسیدم.
وی ادامه داد: با همه تفاسیر تصمیم گرفتم که به پرسپولیس 
بیایم و از آنجایی که بازیکن آزاد بودم صحبت هایی را انجام 
دادم. باید بگویم که از بچگی دوســت داشتم که بتوانم در 
پرســپولیس بازی کنم. من از ابتدا هم پرسپولیسی بودم 
قلبا هم دوست داشــتم در این تیم بازی کنم و با قلبم به 

پرسپولیس آمدم. 
بازیکن جدید پرســپولیس در مورد مدت قراردادش با این 
باشگاه تصریح کرد: همانطور که گفتم من با دل و قلبم به 
پرسپولیس آمدم و تا زمانی که بتوانم به تیم کمک کنم در 
پرسپولیس خواهم ماند و امیدوارم که با حمایت و پشتیبانی 
باشــگاه پرسپولیس و هوادارانش به آن چیزی که در ذهنم 

است که همان لژیونر شدن است برسم. 
رفیعی در مورد شماره 7 پرسپولیس که به تن خواهد کرد، 
اظهار داشت: می دانســتم که این شماره برای آقای پروین 
اســت و او هم بزرگ پرسپولیس اســت. به همین دلیل از 
طاهری خواستم که بتوانم این شماره را بپوشم. امیدوارم که 

لایق پیراهن پرسپولیس و شماره 7 این باشگاه باشم. 

ثبت در هیات فوتبال
گفتنی اســت رفیعی دیروز در تمرینات پرسپولیس حاضر 
شد و طبق اعلام باشگاه قرارداد این بازیکن امروز در هیات 

فوتبال اســتان تهران ثبت خواهد شــد تا احتمالا در بازی 
جمعه مقابل سایپا به میدان برود.

برانکو به سروش چه گفت؟
سروش رفیعی پس از عقد قرارداد و دریافت شماره پیراهن 
خــود، این فرصت را پیدا کرد تا با برانکو ایوانکوویچ دیدار و 

گفت وگو داشته باشد.
سرمربی سرخپوشان که برای دیدار با علی اکبر طاهری در 
محل باشــگاه حاضر شده بود، در دیدار با رفیعی خطاب به 
او گفت: به بزرگترین تیم ایران پرسپولیس خوش آمدی، ما 
بازی های خیلی ســختی پیش رو داریم و من روی تلاش و 

کمک تو و همه بچه های تیم حساب می کنم.
 ما وظیفه سنگینی در قبال هوادارانمان داریم و باید با کمک 
هم و تلاش زیاد بتوانیم قهرمانی لیگ و آسیا را به آنها تقدیم 

کنیم.

مدیرعامل اســتقلال: قلعه نویی گفت دل رفیعی با 
پرسپولیس است

فارس: مدیرعامل باشگاه استقلال گفت:درباره رفیعی باید 
بگویــم که او بازیکن آزاد بــود و از همان ابتدا گفت که به 
استقلال نمی آید و می خواهد به پرسپولیس برود. وی افزود: 
این حرف را خودم به قلعه نویی زدم و از او ســؤال کردم که 
چرا فکر می کنید رفیعی دلش با ما نیست و دل او کجاست 
که قلعه نویی گفت دل رفیعی با پرسپولیس است. ما به دنبال 
کســی هستیم که دلش با استقلال باشــد . بعد از او سراغ 
رحیــم زهیوی رفتم و با او صحبت کردم حتی او را به دفتر 
شخصی خودم بردم و کاملاً با این بازیکن توافق کردیم و او 
صورت من را بوسید و رفت اما وقتی می خواست رضایتنامه 
بگیرد خوزســتانی ها به او رضایتنامه ندادنــد. او بندی در 
قراردادش داشــت که فقط می توانست به تیم های خارجی 
برود و با استفاده از همین بند از استقلال خوزستان فرار کرد!

بمب نقل و انتقالات نیم فصل لیگ برتر ترکید

رفیعی : با قلبم به پرسپولیس آمدم 
 

ضد حمله

راز شادی نکردن جهانبخش پس از گل
آی اسپورت:  علیرضا جهانبخش حدود ۶ هفته قبل پس از زدن گل به هراکلس 
شادی نکرد تا مشخص شود از موضوعی ناراحت است. مدتی بعد هم عکسی از او در 
کنار پروفسور مجید سمیعی جراح مغز معروف ایرانی منتشر شد که بر ابهامات این 

داستان اضافه کرد.
جهانبخش اما به تازگی در گفت و گو با رسانه های هلندی از رازی مهم در زندگی 
خصوصی اش پرده برداشــت. او گفت: »متأسفانه چندی پیش باخبر شدم مادرم 
دچار تومور مغزی شــده و همین موضوع فکر و ذهنم را به هم ریخت. من برای 
فوتبال به هلند آمده ام. اما اولویت من همیشــه خانواده است به همین خاطر از 
باشگاه آلکمار اجازه گرفتم تا پیگیر درمان مادرم باشم. حالا مادرم پس از پشت 
سر گذاشتن عمل جراحی بهبود یافته و ســلامتی اش را دوباره به دست آورده 

است.« 

فتح الله زاده گزینه جدی از طرف وزارت ورزش 
فاطمه صمدی: رضا افتخاری در نزدیکی خروج از استقلال قرار دارد .عملکرد ضعیف 
مدیریتی او در فصل نقل و انتقالات صدای اعتراض هواداران استقلال را بلند کرد تا این 
اعتراض جدا از شکل گسترده خود در فضای مجازی به صورت اعتراض و تجمع مقابل 

باشگاه استقلال هم صورت گیرد.
 وزارت ورزش علی فتح الله زاده را به عنوان گزینه اصلی مدیریت استقلال انتخاب کرده 
است. مدیری که بعد از عملکرد ضعیف هر مدیر استقلال گزینه اصلی مدیریت این 

باشگاه شناخته شده و محبوب هواداران این تیم هم است .
این مدیر که در زمان وزارت گودرزی به دلیل اختلاف نظر با وزیر سابق شانسی 
برای حضور در اســتقلال نداشــت حالا با روی کار آمدن سلطانی فر گزینه اول 
سرپرستی باشگاه استقلال شــده و ممکن است پیشنهاد بازگشت به استقلال 

را بپذیرد. 14

تلگرامی

1

    مارتین اودگارد، بازیکن ۱8 ساله و نروژی تیم رئال مادرید پس از مذاکره 
فشرده سران باشگاه هیرنوین هلند با همتایان خود در این تیم اسپانیایی به جمع 

یاران رضا قوچان نژاد پیوست.
  فدراسیون جهانی ورزش نابینایان رده بندی جدید رشته فوتبال 

پنج نفره را منتشر کرد.در این رنکینگ تیم ایران که در پارالمپیک ۲016 
ریو به مقام نایب قهرمانی دست یافته بود، با 3 پله صعود در رده ششم 

قرار دارد.
  تیم الســد حریف اســتقلال تهران در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا 
در هفته پانزدهم لیگ ســتارگان قطر برابر الاهلی به پیروزی رســید. مرتضی 
پورعلی گنجی و پژمان منتظری، دو ملی پــوش ایرانی حضور 90 دقیقه ای در 

ترکیب تیم های السد و الاهلی داشتند.

  مهران موســوی، بازیکن سابق راه آهن  قرارداد خود را با باشگاه 

پیکان تهران به مدت یک فصل و نیم در هیأت فوتبال به ثبت رساند.
  یک مهاجم اسپانیایی برای تست دادن در تمرین دیروز پرسپولیس حضور 

یافت تا در صورت تأیید کادرفنی به این تیم بپیوندد.
  یک بازیکن ارمنستانی که در اردوی تیم پیکان در جزیره کیش 

حاضر شده بود بعد از چند جلسه تمرین با این تیم مورد پسند مجید 
جلالی سرمربی پیکان قرار نگرفت و به کشورش بازگشت.

  مسابقات لیگ برتر باشگاههای هندبال ایران که قرار بود روز سه شنبه ۲۱ 

دیماه برگزار شود به روز  پنجشنبه ۲3 دیماه موکول شد. 
  ســعید لطفی بازیکن سابق استقلال با انتشار تصویری از اسیئن 

مدعی شده می تواند این بازیکن را به جمع شاگردان علیرضا منصوریان 

اضافه کند
  سرپرست باشگاه نفت تهران می گوید استقلالی ها مجوزی برای برگزاری 

تمرین در زمین خانگی نفت نگرفته بودند.
  مسوولان باشگاه اســتقلال برای جذب جباروف نامه رسمی به 

مدیربرنامه های هافبک ملی پوش ازبکستانی ارسال کردند.
  پرویز برومند معتقد اســت جذب مجدد آندو تیموریان برای استقلال کار 
بیهوده ای است و جدا شــدن آرش افشین نیز تصمیم اشتباهی از سوی آبی 

پوشان بوده است.
  آرای جلال حسینی برای بهترین بازیکن سال به ترتیب: کریستیانو 

رونالدو ، لیونل مسی و نیمار و آرای کارلوس کی روش برای بهترین بازیکن 
سال به ترتیب: لیونل مسی ، کریستیانو رونالدو و لوئیس سوارز بود.

تکلیف تیموریان 
 امروز مشخص 

می شود
ورزش: آندرانیــک تیموریان همچنان 
مشــغول مذاکره با مدیران باشــگاه 
بتوانــد  تــا  اســت  ماشین ســازی 

رضایت نامه اش را برای جدایی از این تیم 
و حضور در استقلال بگیرد. 

تیموریان به باشگاه ماشین سازی اعلام کرده تمایل دارد که در سال های پایانی  
بازی اش در اســتقلال بازی کند و مســوولان این باشگاه هم اعلام کردند به 
تیموریــان نیاز دارند. با این حال آندرانیک از طریق برادرش همچنان در حال 
مذاکره با ماشین سازی است. قرار است تکلیف حضور این بازیکن در استقلال و 

جدایی از ماشین سازی حداکثر تا امروز مشخص شود.  

مسابقات  فوتبال 
ساحلی قهرمانی آسیا 

قرعه کشی شد
ورزش:  قرعه کشــی مسابقات فوتبال 
ساحلی قهرمانی آسیا دیروز برگزار شد 
و تیم ملی کشــورمان در گروه اول این 

رقابت ها با تیم های بحرین، چین، مالزی 
و افغانستان هم گروه شد.

این مســابقات ابتدا قرار بود بین تاریخ های ۲۱ تا ۲9 ژانویه برگزار شــود، اما 
برگزاری آن به تعویق افتاد و قرار شــد در ماه مارس به میزبانی کشور مالزی 

برگزار شود.
سه تیم برتر این رقابت ها مجوز حضور در مسابقات جام جهانی فوتبال ساحلی 

۲0۱7 را که به میزبانی کشور باهاماس برگزار می شود، دریافت خواهند کرد.

پیروانی: تیم ملی 
جوانان اسفند ماه به 

هلند می رود
ایسنا:  ســرمربی تیم ملی فوتبال زیر 
۲0 سال با بیان اینکه تیم ملی در اسفند 
ماه اردویی را در هلند برگزار خواهد کرد، 

گفت: این اردو از تاریخ ۲0 تا ۲9 اسفند در 
شهری نزدیک به روتردام هلند برگزار می شود. پیش از این تیم ملی امید سال گذشته 
اردویی را در این کمپ برگزار کرده بود. می خواهیم با فراهم کردن تمهیدات لازم هر 

چه بهتر تیم را آماده کنیم.
امیرحسین پیروانی درباره دلایل دعوت نشدن بازیکنان لیگ برتری به تیم ملی 
جوانان اظهار کرد: نمی خواهیم بازیکنان لیگ برتری در شــرایطی که فرصت 

بازی در تیم های خود را به دست آورده اند بی انگیزه شوند. 
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 نگاهی به اتفاقات مشکوک در تیم آبی

دوباره قلعه نویی و خیانت در استقلال
قدس آنلاین:  فوتبال به دلیل تیمی بودن، در 
همه طول تاریخ بیشتر از سایر رشته ها مورد اتهام 
خیانت قرار گرفته و بارها و در همه کشورها بحث 
خیانت در تیم های مختلف به گوش رسیده است. 
این موضوع در طول تاریخ فوتبال ایران نیز بارها 
مطرح شده و کم نبوده مواردی که بحث خیانت در 
تیم های مختلف مطرح شده است.استقلال یکی 
از تیم هایی است که بیشتر از سایر تیم ها توهم 

خیانت در آن شکل گرفته است. 
از سال های گذشته تاکنون بارها و بارها بازیکنان 
مختلفی متهم به کم کاری در زمین شده اند. کریم 
بوستانی یکی از دستیاران سابق امیر قلعه نویی در 
استقلال اخیرا بار دیگر این بحث را مطرح کرد و 
سه ملی پوش ســابق آبی پوشان را متهم به کم 
کاری در زمان مربیگــری امیر قلعه نویی در این 

تیم کرد.
درخواست امیر قلعه نویی از رئیس کمیته اخلاق 
فدراســیون فوتبال مبنی بر ورود به این پرونده را 
می توان صحه گذاشــتن بر صحبت های دستیار 
ســابقش دانســت. به همین بهانه به نمونه های 

متعددی از طرح فرضیه خیانت از گذشــته های 
دور استقلال تا به امروز می پردازیم.

* دربی شماره 1۲
این دربی یکی از معروف ترین بازی ها بین دو تیم 
استقلال و پرسپولیس بود که آبی ها سنگین ترین 
شکست تاریخ فوتبال شان را در این بازی تجربه 
کردند. دیداری که با نتیجه ۶ بر صفر به سود رقیب 
سنتی آبی ها پایان یافت. در پایان آن بازی آبی ها 
یکــی از مدافعان خود را متهم به خیانت کردند و 
او را مقصر اصلی ثبت این نتیجه عجیب دانستد. 
انتقال این بازیکن به پرســپولیس در فصل بعد 
شــائبه خیانت وی در آن بازی خاص به استقلال 

را قوت بخشید .
* دربی شماره 3۵

گرچه اســتقلالی ها که یکی از بهترین تیم های 
تاریخ خود را در ســال 70 در اختیار داشتند و با 
همین تیم دو بار به فینال آســیا راه یافته بودند 
توانســتند در این دربی با نتیجه دو بر صفر برنده 
باشند، اما خود استقلالی ها معتقدند در آن دربی 
بازیکنانی بودند که حاضر نشــدند بعد از گل دوم 

استقلال به حریف فشار بیاورند و تعداد گل های 
زده شان را بالاتر ببرند .

* دربی شماره 66
در حالی که استقلالی ها تا دقیقه 9۱ با یک گل 

از حریف پیش بودند، مهاجم سابق پرسپولیس که 
به استقلال پیوسته بود در لحظات پایانی بازی به 
عنوان بازیکن ذخیره به میدان آمد و ارتکاب وی 
به خطای هند در محوطه جریمه اسقلال در دقیقه 

9۱ و اهدای ضربه پنالتی به پرسپولیس که تبدیل 
به گل مساوی استقلال شد، بار دیگر توهم توطئه 

در دربی را نزد استقلالی ها ایجاد کرد. 
* دربی شماره ۸۲

استقلالی ها یکبار دیگر شکستی سنگین در یک 
دربــی را تجربه کردند و بعــد از آن بود که پرویز 
مظلومی بار دیگر بحث خیانــت را مطرح کرد و 
اعلام کرد بازیکنانی بوده اند که بدشان نمی آمده 
در آن بازی این تیم شکست بخورد.  اما مظلومی 
هرگز حاضر نشد نام خیانت کاران را بر زبان بیاورد.

* استقلال - سایپا سال 7۸
یکی از بازی های آبی پوشــان که  به شدت بوی 
خیانت از آن بلند شــد و بارها نیز در خصوص آن 
بحث شد، دیداری بود که استقلال در اردیبهشت 
ســال 78 مقابل ســایپا انجام داد و در حالی که 
ابتــدا با نتیجه 3 بر یــک از حریف پیش بود، در 
چند دقیقه عجیب با دریافت ســه گل پی در پی 
از حریف با نتیجه 4 بر 3 شکســت را پذیرا شد. 
این شکســت باعث شد تا ناصر حجازی شبانه از 

استقلال کنار گذاشته شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

ورزشـــی



   سریعترین مرد ایران در گفت و گوی اختصاصی با قدس:

نه تافته جدا بافته ام و نه زیاده خواه
  رها حاتمی  سعي كرده حاشيه زيادي 

نداشته باشــد. بي ســر و صدا تمرين 
كند تا شــايد يك روزي از مرز 10 
ثانيه بگذرد. اما چــاره اي برايش 
نمي ماند وقتي كه روزهاي سرد 
زمستان يكي يكي مي گذرد اما 
هنوز در تهــران تمرين مي كند  
و در آكادمي ملي المپيك. بدون 
اينكه مربي داشته باشد. منتظر 
ننشسته كه برايش كاري كنند اما 
حسن تفتيان خودش كه نمي تواند 
قرارداد ببندد. از 10 مهرماه و بعد 
از 40 روزي كه از المپيك گذشت 
و استراحت كرد؛ تمريناتش را آغاز 
كرده اما وعده اي كه فدراسيون داده 

بود، سر موعد عملي نشد.

*ایــن روزها بيشــتر از بقيه 
توجه  مورد  كاران  دووميدانــي 
فدراسيون هستي. به نوعي عزیز 
كرده اي. حداقل بقيه كه اینطور 

مي گویند.
چه عزيزكرده اي هستم كه تكليفم 

اينقدر دير مشخص شد؟

*به هر حال مشخص شد. قرار 
است به فرانسه بروید.

درســت اســت. اگر اتفاق خاصي 
نيفتــد، ابتداي بهمن به فرانســه 
مي روم تا با آنتوان گاي تمرين كنم.

*هميــن مربي مــورد نظرتان 
بوده یا اینكه گزینه هاي دیگر را 

ترجيح مي دادي؟
»گاي« هم مربي بزرگي است. از ابتدا كه 

دنبال مربي و برنامه ريزي براي فصل جاري دووميداني بودم، 
به فدراسيون گفتم كه مربي بزرگ مي خواهم. من ورزشكار 
زياده خواهي نيســتم. چيزهايي كــه مي خواهم نيازهاي 
ابتدايي يك ورزشكار است. مربي خوب، محلي براي تمرين 
و امكاناتي كه براي بهتر كردن ركورد لازم اســت. اينهايي 
كه من نام مي برم، خيلي ســاده اند. من وقتي با مسوولان 
فدراسيون صحبت كردم و برنامه ام را دادم، حتي به فكر يك 
هزار توماني، بيشتر يا كمتر نبودم. نه درباره حقوق صحبت 
كردم، نــه چيز ديگري. گفتم فقط اينها را براي من تامين 

كنيد.

*واكنش مسوولان فدراسيون چه بود؟
قبول كردند. خودشان هم مي دانستند كه خواسته هايم زياد 
نيســت ضمن اينكه من نشــان داده ام كه هر بار كه خوب 

برنامه ريزي شود، خوب نتيجه مي گيرم.

*مثل المپيك؟
در المپيــك از نتيجه ام راضي نبودم، چــون كلا آدم بلند 
پروازي هســتم. چند مســابقه خوب و رقابــت با بزرگان 

دووميداني كمك مي كند به اينكه ركوردم بهتر شود.

 *با این شرایط انتظار داشتي كه توجه بيشتري شود؟
تافته جدا بافته نيستم. يكسري خواسته هاي منطقي داشتم 
كه فدراسيون هم با آنها موافقت كرده بود. انتظار داشتم كه 

زودتر برنامه هايم نهايي شود.

 *پس شما هم ناراحتي؟
شــرايط در دووميداني به اين صورت است كه اگر يك روز 
تمرين نكني، چند روز عقــب مي افتي. من تمريناتم را به 
موقع آغاز كرده ام. حتي قبول كردم كه مدتي  از اين زمان را 
به تنهايي تمرين كنم. اما بايد از ابتداي دي ماه با مربي كار 
مي كردم. چون رشته اي نيست كه بتوانيم تنها تمرين كنيم. 
الان قرار شــده از ابتداي بهمن به فرانسه بروم كه به خاطر 
اين اتفاق خوشحالم اما ناراحتي ام از اينست كه دير است و 

من بيش از يك ماه را از دست داده ام.

*اقامت چند ماهه در كشــور دیگر خواسته خودت 
بوده؟

براي من مهم اين بــوده كه با مربي خوب كار كنم. تلاش 
كرديم كه مربي به ايران بيايد كه چند نفر ديگر از دوندگان 
سرعت كشور زير نظر او كار كنند اما نتوانستيم هيچ كدام را 

براي حضور در ايران قانع كنيم.

*به خاطر مســائل مالي یا تبليغات منفي كه عليه 
كشور شده؟

تقريبا هيچ كدام. بيشــتر بحث امكانات بود و شرايط خود 
مربيان كه شــاگرداني داشتند و نمي توانستند همه را رها 
كنند. وقتي هم با مربي فرانســوي صحبت كرديم، ايشان 
گفت كه با من همراه ســاير شــاگردانش كار مي كند و در 

نهايت قرار شد همين كار را انجام دهيم.

*با این برنامه اي كه در نظر گرفته شــده، مي تواني 
پيش بيني كني كه  امسال چه ركوردي ثبت مي كني؟ 
به نظرت مي تواني از ركورد 10 ثانيه و 4 صدم ثانيه 

سریعتر 100 متر را بدوي؟
 همــه تلاش من ايــن بوده كه بــه زير 10 ثانيه برســم. 
نمي دانم امسال اين اتفاق مي افتد يا نه. همه تلاشم را مي 
كنم تا به زير 10 ثانيه برسم. امسال قهرماني آسيا را در پيش 
داريم و ابتدا تمركزم روي موفقيت در اين رقابت هاست. البته 
برنامه هايم را بايد با نظر مربي ام نهايي كنم. اما مي خواهم در 

قهرماني آسيا بهترين نتيجه را بگيرم. 
بعد هم رقابت هاي جهانــي 2017 را داريم. بايد ببينم در 

آسيا چه اتفاقي مي افتد.

 *اميدواري كه مدال بگيري و به آستان قدس رضوي 
تقدیم كني؟

چه اتفاقي از اين بهتر؟ ارادت من به امام رضا )ع( مال امروز 
و ديروز نيست. از بچگي حس عجيبي به آقا امام رضا داشتم 
و هنوز هم با خودم دارم. هر چه دارم از ائمه است و اميدوارم 
در ادامه هم حمايت ائمه را داشته باشم. باعث افتخارم است 

كه مدال بگيرم و به ساحت مقدس ايشان تقديم كنم.

 برنامه هفته هفدهم ليگ واليبال
ورزش: هفته ششم دور برگشت مسابقات واليبال قهرمانی باشگاه های 
برتر مردان ايران امروز با شش ديدار در شهرهای تهران )دومسابقه(، 

اردكان، اروميه، گنبد و ساری پيگيری خواهد شد.
پارسه تهران – كاله مازندران

سازمان عمران شهرداری ساری – شهرداری اراک
شهرداری اروميه – سايپا تهران

خاتم اردكان – بانك سرمايه
پيكان تهران – شهرداری تبريز
هاوش گنبد – صالحين ورامين

 
شهنازی: سواركاری می تواند المپيكی شود

ورزش: رئيس فدراسيون سواركاری به همراه سرمربی بلژيكی تيم 
ملی پرش با اســب با حضور در كميته ملی المپيك، با دبيركل اين 
كميته ديدار و گفت وگو كردند. در اين ديدار شاهرخ شهنازی اظهار 
داشت:  كميته ملی المپيك بر حسب وظيفه ذاتی خود حمايت همه 
جانبه ای از فدراسيون های برنامه محور دارد و اميدواريم حضور يكی 
از مربيان خوب پرش با اســب در فدراسيون سواركاری باعث ادامه 
روند رو به رشد اين رشته شــود، به خصوص كه سواركاری در ابعاد 
قهرمانی و همگانی علاقه مندان بســياری در كشور دارد و می تواند 

المپيكی شود.
 

كيهانی: غيبت دووميدانی كاران توجيه ندارد
تسنيم: رئيس فدراســيون دووميدانی گفت: تصميم گرفته ايم كه 
اردوها هر ماه به مدت 21 روز و تا زمان اعزام به رقابت های قهرمانی 
آسيا برگزار شود و واقعاً نمی دانم مشكل و ايراد اين شرايط از كجاست. 
مجيد كيهانی در خصوص برگزاری اردوی ملی پوشان و حضور تنها 
13 نفر از مجموع 28 ورزشكار دعوت شده گفت: اين تصميم گرفته 
شــده كه اردوی ملی پوشــان به صورت متمركز در مجموعه آفتاب 
انقلاب برگزار شود و همه نفرات دعوت شده نيز بايد در اين مجموعه 
حضور داشــته باشند. از ميان نفرات غايب، احسان حدادی و حسن 
تفتيان فعلاً در آكادمی ملی المپيك تمرين می كنند و مريم طوسی 
نيز در خارج از كشور است. همچنين 12 نفر ديگر بدون اطلاع غيبت 
كرده اند. آيا به نظر شــما بايد حرمت اردوی تيم ملی را نگاه داشت 

يا خير؟ 

قهرمانی حسين ساوه شمشكی و مرجان كلهر 
در ليگ آلپاین

ورزش: روز دوم رقابت های ليگ آلپاين به ميزبانی پيســت اسكی 
دربندسر با قهرمانی مرجان كلهر و حسين ساوه شمشكی دو اسكی باز 
المپيكی ايران دنبال شد. در اين رقابت ها كه در رشته مارپيچ بزرگ 
برگزار شد، در بخش مردان حسين ساوه شمشكی در جايگاه نخست 
قرار گرفت، محمد كيادربندسری عنوان دوم را بدست آورد و مرتضی 
جعفری سوم شد. همچنين در بخش بانوان نيز مرجان كلهر اول شد، 
فروغ عباسی جايگاه دوم را بدست آورد و صدف ساوه شمشكی عنوان 

سوم را به خود اختصاص داد

بازگشت مولایی به وزنه برداری
مهر:  بهادر مولايی پيش از بازيهای المپيك 201۶ ريو دچار سانحه 
رانندگی و مصدوميتی جدی شــد. اين اتفــاق در حالی برای او رخ 
داد كه مولايی تا 24 ســاعت قبل تصادف، يكــی از مردان پراميد 
ركوردگيری و انتخابی تيم اعزامی به المپيك بود،  اما خط خوردن از 
جمع ملی پوشان و سپس سانحه رانندگی در راه بازگشت به شهرش، 

 او را با ضربه روحی و مصدوميت جسمی شديدی مواجه ساخت.
وی كه ماهها در بيمارســتان بستری بود از بی مهری و كم توجهی 
متوليان وزنه برداری نسبت به خودش انتقاد كرد و همواره با جديت 
خود را شايسته حضور در المپيك می دانست. از سوی ديگر همين 
انتقادات كافی بود تا فدراسيون وزنه برداری همچون هميشه به جای 
حمايت و دلجويی از قهرمانانش،  خــط قرمز بر نام مولايی جوان و 
آينده دار بكشد و او را در همان زمان بستری بودن در بيمارستان از 

تمامی فعاليت حرفه ای در اين رشته محروم كند!
گويا با گذشت زمان و پادرميانی برخی از اهالی ورزش،  اختلافات بين 
بهادر مولايی و علی مرادی رئيس فدراســيون وزنه برداری برطرف 
شده و او هم اكنون می تواند بعد از پشت سر گذاشتن دوران درمان 

و نقاهت در اردوی تيم ملی حضور يابد.
 

چهار تيم آمریكایی 
در تور جهانی واليبال ساحلی كيش

ایرنا : تعداد تيم های ثبت نام كننده برای حضور در تور جهانی كيش 
به 44 تيم از 17 كشــور جهان رسيد كه نام چهار تيم آمريكايی نيز 
در بين آنان ديده می شود. دومين دوره تور جهانی واليبال ساحلی 
در ايران از 27 تا 30 بهمن ماه ســال جاری در جزيره كيش برگزار 
می شود. ايتاليا و اتريش )پنج تيم( كانادا، آمريكا و فرانسه )4 تيم(، 
روسيه، هلند و سوئيس )سه تيم(، استراليا، جمهوری چك، قزاقستان 
و لهستان )دو تيم(، بلژيك، انگليس، استونی، آلمان و آفريقای جنوبی 

با يك تيم برای حضور در تور جهانی كيش تاكنون ثبت نام كردند.
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   مجسمه ليونل مسی در راهروی ستارگان ورزش آرژانتين در شهر 

بوینس آیرس، توسط افراد ناشناس تخریب شد.
  عدم حضور آنتوان گريزمان سومين بازيكن برتر سال فيفا، در بين تركيب 

يازده نفره منتخب فيفا، تعجب بسياری را برانگيخت.
  پل پوگبا ستاره فرانسوی منچســتریونایتد تنها با دو رای كمتر 

نســبت به تونی كروس از حضور در تركيب یازده نفره منتخب فيفا 
بازماند، كه این كمترین اختلاف دو بازیكن در تاریخ دوازده ساله انتخاب 

تيم منتخب فيفاست.
  آريگو ساكی، ســرمربی سابق آث ميلان معتقد اســت، وينچنزو مونتلا 

سرمربی كنونی روسونری، مشغول »نقاشی يك شاهكار« در اين باشگاه است.

  وین رونی به عنوان كاپيتان تيم ملی انگليس، به جز كلودیو رانيری 

و كریس كولمن سرمربيان لسترسيتی و ملی ولز، یورگن كلوپ سرمربی 
ليورپول، رقيب دیرینه یونایتد و باشــگاه سابقش اورتون را به عنوان 

مربی برتر سال انتخاب كرد.
  ديديه دروگبا ستاره سابق چلسی از تمايل خود برای بازگشت به مارسی، 

باشگاهی كه فوتبال حرفه ای خود را از آنجا آغاز كرد، خبر داد.
  در حالی كه بيشتر كاپيتان های تيم های ملی، در انتخاب خود برای 

بهترین بازیكن سال، هم تيمی های ملی و باشگاهی خود را مورد نظر 
قرار می دهند، اما آرین روبن با گذشتن از كنار نام لواندوفسكی، تونی 

كروس هم بازی سابق خود در بایرن را انتخاب كرد.

  رئيس باشگاه تورينو ادعا كرد اين باشگاه پيشنهاد 5۶ميليون پوندی باشگاه 

آرسنال را برای خريد آندرا بلوتی، ستاره جوان اين باشگاه رد كرده است.
  سرمربی و كاپيتان تيم ملی اسپانيا در ميان كشورهای قدرتمند 

فوتبال در اروپا، تنها كســانی بودند كه كلودیو رانيری، ســرمربی 
لسترسيتی را به عنوان حتی یكی از سه مربی برتر نيز انتخاب نكردند. 

البته نماینده رسانه اسپانيا او را در جایگاه دوم انتخاب خود قرار داد.
  آنتونی مارسيال ستاره فرانسوی منچستريونايتد با به ثمر رساندن دو گل 
ديگر، بندی در قرارداد خريد يونايتد از باشگاه سابقش موناكو را فعال می كند 
كه شياطين سرخ را مجبور خواهد كرد مبلغ 10ميليون يورو به باشگاه فرانسوی 

پرداخت كند.

ستارگان بارسا و 
رئال، حكمرانان تيم 

منتخب سال فيفا
ورزش: در مراسم انتخاب تركيب 11نفره 
منتخب ســال فيفا در زوريخ، فقط دو 
بازيكن در تيم هايی به غير از بارسلونا 

و رئال مادريد بازی می كنند. مانوئل نوير 
دروازه بان بايرن مونيخ و دنی آلوز از يوونتوس، دو بازيكنی هستند كه اكنون در 
بارسا و يا رئال بازی نمی كنند؛ البته آلوز فصل گذشته را در بارسا بود و انتخاب به 
عنوان بهترين دفاع راست سال را مديون حضور در جمع آبی واناری پوشان است. 
پيكه، راموس و مارسلو ديگر مدافعين برتر هستند، كروس، اينيستا و مودريچ 
بهترين هافبك ها و رونالدو، نيمار و مســی نيز توسط 25هزار بازيكن حرفه ای 

شاغل در 75كشور، به عنوان بهترين مهاجمين سال انتخاب شدند.

مسی و رونالدو به 
یكدیگر رای ندادند!

ورزش:  اعلام رای هــای كاپيتان ها و 
سرمربيان تيم های ملی فوتبال، هميشه 
جزو نكات جالب انتخاب بهترين های 
سال فيفا بوده است.  امسال كريستيانو 
رونالدو كه در نهايــت به عنوان بهترين 

بازيكن سال انتخاب شد به عنوان كاپيتان تيم ملی پرتغال، سه رای خود را به ترتيب 
به گرت بيل، لوكا مودريچ و سرخيو راموس، هم تيمی های خود در رئال داد و از طرف 
ديگر مسی كاپيتان آرژانتين نيز، سه رای خود را به ترتيب به لوئيز سوارز، نيمار و 
آندرس اينيستا، هم تيمی خود در بارسلونا اهدا كرد.  از ديگر رای های جالب توجه 
می توان به جيانلوئيجی بوفون دروازه بان ايتاليا اشاره كرد كه از ده مربی و كاپيتان، 

رای اول را گرفت كه شامل جيامپيرو ونتورا سرمربی تيم ملی ايتاليا بود.

رونالدو بهترین بازیكن 
سال 2016 فيفا

ورزش: جايزه بهترين بازيكن سال 201۶ 
جهان توسط فيفا، طی مراسمی در زوريخ 
ســوئيس به كريســتيانو رونالدو ستاره 
پرتغالی باشگاه رئال مادريد اهدا شد. فيفا 
جايزه »بهترين« خود را امسال برای اولين بار 

بعد از پايان همكاری مشترک با جايزه توپ طلای مجله فرانس فوتبال، به بهترين 
بازيكنان مرد و زن، بهترين مربی و زيباترين گل سال اهدا كرد. جايزه بهترين بازيكن 
سال حاصل انتخاب كاپيتان ها و سرمربيان تيم های ملی بوده است. ليونل مسی از 
بارسلونا و آنتوان گريزمان فرانسوی از اتلتيكومادريد نيز رتبه دوم و سوم بهترين بازيكنان 
سال را به خود اختصاص دادند. كلوديو رانيری سرمربی لسترسيتی به عنوان بهترين 
 مربی سال و گل مهد فائز سوبری از مالزی، به عنوان زيباترين گل سال انتخاب شد.

شورای فيفا سرانجام تصميم گرفت

از 2026 جام جهانی با 48 تیم! 
دلارام عظيمی: فيفا سرانجام به پيشنهاد جانی 
 اينفانتينــو رئيس اين ســازمان در مورد افزايش 
تيــم های حاضر در جام جهانی از 32 تيم به 48 
تيم پاسخ مثبت داد. طبق بيانيه فيفا ، جام جهانی 
202۶ اولين دوره ای اســت كه با حضور 48 تيم 
برگزار خواهد شد و گروه بندی مرحله نهايی اين 
رقابتها به صورت شــانزده گروه سه تيمی انجام 
می شــود. دليل اصلی اين اقدام اهداف تجاری و 

تبليغاتی است.
 طبــق مطالعاتی كه در زوريخ انجام شــده، جام 
جهانی با حضــور 48 تيم به معنی ۶30 ميليون 
دلار درآمد بيشــتر نسبت به جام جهانی روسيه 
2018 با 32 تيم خواهد بود. فرمول برگزاری جام 
جهانی با شــانزده گروه 3 تيمی  همچنان به تيم 
قهرمان اجازه می دهد كه هفت مسابقه در طول 
كل تورنمنت انجام دهد و جام جهانی هم مشابه 
دوره های قبلی در مــدت زمانی 32 روزه برگزار 

شود.

*حذف وقت های اضافه
 بعد از برگزاری ســريع گروه هــای مقدماتی، از 
مرحله يك شــانزدهم بازی ها به صورت حذفی 
برگزار می شــود.احتمالا وقت های اضافی هم تا 
مرحلــه يك چهارم نهايی بــه دليل از بين بردن 
ريسك خسته شدن تيم ها در مراحل پايانی جام 
حذف خواهند شد و بعد از تساوی در پايان وقت 
قانونی بلافاصله بازی به ضربات پنالتی كشــيده 
خواهد شد. نكته ديگر اينكه اين فرمول گروه های 
سه تيمی شيوه ای است كه برای جام باشگاههای 
جهان هم درنظر گرفته شده كه قرار است به زودی 
هر دوسال يك بار و  با حضور 24 تيم برگزار شوند. 
اين نخستين بار از سال 1998 ميلادی است كه 
فرمول برگزاری جام جهانی تغيير پيدا می كند. 
اينفانتينو ابتدا پيشنهاد جام جهانی 40 تيمی را 
داده بود ولی درماه اكتبر 8 تيم ديگر به پيشنهاد 
اوليه اش اضافه كرد. دراين صورت تعداد بازی ها 
از ۶4 بــه 80 افزايش می يابد ولی مدت برگزاری 
رقابت ها كمــاكان 32 روز باقی می ماند. ضمن 

اينكــه گزينه هايی برای 
برگــزاری جام جهانی به 
با  تيمی  چهــل  صورت 
ده گــروه مقدماتی چهار 
تيمــی يا هشــت گروه 
پنج تيمی هم پيش روی 
داشت.  قرار  مســوولان 
رئيس سوئيسی فيفا بارها 

گفتــه كه هدف او از افزايش تيمهای جام جهانی 
اين اســت كه تيمهای بيشتری شانس حضور در 
يك دوره اين رقابتهــا را تجربه كنند.211 عضو 
شــورای فيفا هركدام حق يــك رای در اين رای 
گيری داشته و 135 عضو آن هرگز حتی در يك 
دوره جام جهانی هم حضور نداشته اند. به همين 
خاطر استقبال از اين طرح كاملا قابل پيش بينی 
به نظر می رســيد. تيم هايی كه هرگز به مرحله 
نهايی جام جهانی راه نيافته اند شــامل 41 تيم 
از 54 عضو آفريقايــی و 10 تيم از 11 عضو قاره 

اقيانوسيه هستند. 

*منتقدان قدرتمند
منتقدان اين طرح را بيشتر باشگاه های قدرتمند 
اروپايی و مربيان آنها شــكل مــی دادند. آخرين 
جام جهانی در برزيل به عنــوان يكی از بهترين 
دوره های آن در تاريخ 87 ســاله اين رقابتها نام 
گرفت كه در آن نتايج شــوكه كننده، درام های 
باورنكردنی در دقايق پايانی و نمايش های انفرادی 
خيره كننده از سوی ستاره ها رقم خورد. نگرانی 
ديگر در مورد فرمول جديد برگزاری جام جهانی 
اين است كه ممكن است در يك سری مسابقات 
در پايان مرحلــه گروهی هر دو تيم دقيقا بدانند 
 كه چه نتيجــه ای تيم آنها را بــه مرحله بعدی 

می فرســتد و به تبانی روی بياورند. فيفا هنوز در 
مورد محل برگزاری ايــن رقابتها تصميم گيری 
نكرده ولی گفته می شــود كه جام جهانی 202۶ 
به احتمال زياد در ايالات متحده كه به تنهايی يا 
به صورت مشترک با كانادا يا مكزيك ميزبانی اين 

رقابتها را برعهده خواهد داشت، برگزار می شود. 
*سهميه قاره ها 

سهميه قاره ها در طرح جديد به شرح زير است:
اروپا 1۶ تيــم/ آفريقا 9.5 تيم/ آســيا 8.5 تيم/ 

آمريكای جنوبی ۶.5 تيم
آمريكای شمالی و مركزی ۶.5 تيم/ اقيانوسيه يك 

تيم
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شكایت 
FIBA ایران در راه

ورزش: فدراسيون بسكتبال ايران پس از جدايی سرمربی 
آلمانی اش كه خارج از بندهای قرارداد بين طرفين بوده است نامه 

شكايت خود را به كنفدراسيون جهانی ارسال كرد. او تا پايان سال 2020 
با ايران قرارداد داشت و عملا حق چنين كاری را نداشت اما ترجيح داد به ليگ 

كشورش بازگردد و ديگر با ايران ادامه ندهد. مهران شاهين طبع، دستيار ايرانی 
او فورا به عنوان جانشين بائرمن معرفی شد اما اينكه چطور توانست اين قرارداد را 
امضا كند و ايران را ترک كند موضوعی است كه فدراسيون ايران پيگير آن است. 
محمود مشحون، رئيس فدراسيون بسكتبال ايران در مورد آخرين وضعيت 
سرمربی آلمانی می گويد: » شــكواييه خود را از بائرمن به فدراسيون 

جهانی بسكتبال ارائه می كنيم. بائرمن مربی حرفه ای در بسكتبال 
دنيا است اما رفتار خوبی نداشت و فدراسيون بسكتبال هم 

به راحتی از اين موضوع نمی گذرد.«

ایران 
قهرمان هاكی سالنی 

كرواسی شد
فدراسيون هاكی:   ملی پوشــان هاكی سالنی ايران با غلبه بر 

كرواسی در ديدار پايانی رقابت های چند جانبه به ميزبانی اين كشور 
به قهرمانی رسيدند.

ملی پوشان ايران، در فينال رقابت های چند جانبه كه به ميزبانی شهر زاگراب 
كرواسی برگزار شد با نتيجه 5 بر 4 تيم ميزبان را مغلوب كردند و جام قهرمانی 

را بالای سر بردند. 
هاكی بازان ايران پيش از رسيدن به فينال تيم های بلاروس، كرواسی، 
اسلوونی، اسلواكی و منتخب باشــگاه های كرواسی را شكست داده 

بودند. هاكی بازان ايران با هدف آماده ســازی و حضور بهتر در 
هفتمين دوره جام ملت های آسيا كه ارديبهشت ماه 

9۶ در قطر برگزار می شود،  در اين تورنمنت 
شركت كردند.

آغاز 
یا پایان تنش های مرد 

طلایی در تيم ملی
ورزش سه:  طبق اعلام فدراسيون وزنه برداری، آئين نامه مقررات 

اردوی تيم های ملی تصويب شده است و به زودی تمام ملی پوشان بايد 
آن را امضا كنند. قرار است در اردوی جديد تيم ملی، سجاد انوشيروانی نام 
كيانوش رستمی را هم در ليست جديد اردونشينان قرار دهد. اختلاف سجاد 
انوشيروانی و كيانوش رستمی قبل از المپيك به اوج خود رسيده بود و با كسب 
مدال طلا توسط رستمی، او بارها با قدرت از تصميم خود دفاع كرد و مربيان ملی 
را به بی دانشی و آسيب رساندن به ورزشكاران متهم كرد. او مدت ها قبل از 
المپيك به تنهايی تمرين می كرد و به صورت اختصاصی و با برنامه های 

خودش به مدال طلا المپيك رسيد. تمام مراحل آمادگی كيانوش 
رستمی به دور از اردوی تيم ملی انجام شد و حاضر نبود زير 

نظر سجاد انوشيروانی تمرين كند كه نتيجه 
آن طلای المپيك شد. 

چهارشنبه 10/22 ساعت: 15:00
هفته 1۶ جام خليج فارس : صنعت نفت آبادان - صبای قم

زنده از شبكه سه

چهارشنبه 10/22 ساعت: 17:00
ليگ برتر واليبال : شهرداری تبريز - پيكان تهران

زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 10/23 ساعت: 15:30
هفته 1۶ جام خليج فارس : استقلال خوزستان - تراكتورسازی

زنده از شبكه ورزش

پنجشنبه 10/23 ساعت: 1۶:35
هفته 1۶ جام خليج فارس : نفت تهران - استقلال

زنده از شبكه سه

جمعه 10/24 ساعت: 1۶:35
هفته 1۶ جام خليج فارس : پرسپوليس - سايپا

زنده از شبكه سه

ورزش در سيما



 زندگی/ رهــا واعظی   تصمیم گوگل مبنی بر 
تولید گوشی های هوشمند جدید، شاید ضربه های 
شدیدی به گوشی های آندرویدی پر طرفداری مانند 

سامسونگ خواهد زد. 

 چالش گوگل با اپل و سامسونگ
آندروید، پر استفاده ترین سیستم عامل گوشی های هوشمند در 
جهان شناخته شده است و گذر از این سیستم عامل، تغییر بزرگی 
در جهان فناوری به حساب می آید. تا کنون، گوگل سعی داشته 
سیســتم عامل و فناوری  های جدید خــود را به صورت محدود 
و با انتشــار گوشی جدید پیکســل خود به توسعه دهندگان و 

علاقه مندان گوشی های هوشمند معرفی کند. 
در واقع گوشی هوشمند پیکسل گوگل، نخستین تلاش واقعی 
این کمپانی برای به چالش کشــیدن اپل و سامسونگ و تسلط 
بر گوشی های هوشــمندی است که از سیستم عاملش استفاده 
می کنند. رهبری این حرکت گوگل، توسط  همان کسانی آغاز شد 

که باعث ایجاد و توسعه سیستم عامل آندروید بوده اند. 

 گوگل با سلاح »پیکسل«
در واقع تیم ســخت افزاری گوگل با مدیریت اجرایی مدیر سابق 
موتورولا، در  همان ساختمانی که تیم آندروید فعالیت می کرده اند، 
برای اجرای طرح های جدید گوگل در زمینه گوشی های هوشمند، 

دور هم جمع شده اند. 
گوشی های هوشمند پیکسل، نســخه جدیدی از آندروید را به 

جهان معرفی کردند که نوعی سیستم عامل منبع باز بود. 
به گفته هیروشــی لاکمیر، رئیس بخش آندروید، سیستم عامل 
کروم و گوگل پلــی، این تصمیم گوگل، تصمیمی آگاهانه برای 

تغییر هسته فناوری آندروید و چشم انداز تیم سخت افزاری گوگل، 
ایجاد یک فناوری جدید برای طرفداران فناوری  های این کمپانی 

بوده است. 

 واکنش ال جی و اچ تی سی
لاکمیر همچنین عقیده دارد که اندک زمانی طول می کشــد تا 
کمپانی هایی مانند سامسونگ، با این رویکرد گوگل کنار بیایند، 
البته ال جی و اچ تی ســی، رویکــرد متفاوتی را پیش گرفته اند 
و اســتفاده از هســته اصلی آندروید آن ها را وادار کرده است که 
با سفارشی کردن نسخه های مختلف سیستم عامل در مدل های 
گوشی خود ساختار متفاوتی را داشته باشند. برنامه های گوگل در 

این خصوص به گونه ای است که احتمال دارد اجرای آن ها ضربه 
بزرگی به بسیاری از کمپانی های ساخت گوشی هوشمند وارد کند 
و این ضربه بخصوص برای کمپانی هایی که مدت هاست از سیستم 
عامل آندروید استفاده می کنند، محسوس تر خواهد بود. به گفته 
گوگل، یکی از آن کمپانی ها، سامسونگ خواهد بود که سال هاست 
قهرمان آندرویدی در بین تولید کنندگان گوشی های هوشمند 

معرفی شده است. 

 استقبال از تصمیم گوگل
اما برخلاف سامسونگ، برخی از کمپانی های چینی تولید گوشی 
هوشــمند مانند وان پلاس، از تصمیم گوگل مبنی بر ایجاد یک 

سیستم عامل منبع باز، استقبال کرده اند. 
کارل پــی، از بنیانگذاران کمپانی وان پلاس اســت. وی در این 
خصوص تأکید کرده اســت که تصمیم گوگل در خصوص نحوه 
عملکــرد آندروید، باعث افزایش خلاقیت و نــوآوری در فناوری 
می شود و چشم انداز جالبی در حوزه سیستم عامل گوشی های 

هوشمند دارد. 
به این ترتیب، سیستم عامل آندروید به سمتی حرکت می کند 
که تبدیل به یک سیستم عامل منبع باز شود. ارایه این سیستم 
رایگان است، اما برخی مجوزهای کنترلی در شرایط استفاده از این 
دسته گوشی ها وجود خواهد داشت. این گوشی ها همچنین دارای 

سازگاری با کمیسیون های مربوطه اروپایی است. 

  ارزش تولد دوباره آندروید
هر چند پیش از این گوگل در نبرد خود با کمیسیون های اروپا، 
متهم به استفاده از ابزارهایی برای تسلط آندروید بر سیستم های 
رقیب و در   نهایت حذف آن ها شــده بود، اما ســرانجام توانست 
ابهام های موجود را برطرف کند و با کمیســیون های مورد تأیید 
اروپایی نیز به توافق برسد. سفارشی شدن سیستم عامل آندروید، 
در واقع یکی از نقاط قوت این سیستم عامل است و قدرت به روز 

رسانی و توسعه نرم افزار ها را افزایش خواهد داد. 
در جهانی که در آن، محصولات روز به روز در حال تغییر و بهتر 
شــدن هستند، به روز رســانی یک نرم افزار، بسیار پر اهمیت تر 
از طول عمر آن اســت و همین امر رکن اصلی امنیت مدرن در 
فناوری گوشی های هوشمند خواهد بود. این موضوع حتی می تواند 
ذهن هکر ها را به جای دزدی اطلاعات افراد، در جهت توســعه 

فناوری های روز هدایت کند. 
 منبع: گاردین

خطر بیخ گوش اپل و سامسونگ است

آینده پیش روی آندروید با ایده های جدید گوگل

برترین لپ تاپ ها در آغاز سال 2017
ایرنا: ظهور نســل جدید گوشــی های هوشمند و تبلت ها 
در طول چند ســال گذشــته موجب افت شــدید فروش 
رایانه های رومیــزی و کاهش 10 درصدی فروش لپ تاپ 
شد. به نظر می رسد نمایشگاه CES 2017 نقطه عطفی در صنعت 

لپ تاپ باشد.
به گزارش سی نت، نمایشگاه فناوری CES به عنوان یک نمایشگاه 
فناوری بزرگ هر ســال به طور رســمی از پنجم تا هشــتم ژانویه 
در لاس وگاس برگزار می شــود. این نمایشگاه تاکنون بزرگ ترین 
نمایشــگاه در نوع خود بوده اســت. در طول هفتــه، بیش از 175 
هزار نفر برای بازدید از برترین شــرکت های فناوری جهان به این 
نمایشــگاه آمدند و محصولات بســیار متنوعی در این نمایشــگاه 

رونمایی شدند و تولیدکنندگان لپ تاپ خوش درخشیدند. 
سرانجام پس از سال ها پورت USB-C به عنوان یک پورت فراگیر 
در تمام لپ تاپ ها به کار گرفته شده است و با استفاده از این ویژگی 
براحتی می توان برای شــارژ تمام لپ تاپ ها از یک شارژر استفاده 
کــرد. در ادامه بــه معرفی چند نمونه از نســل جدید لپ تاپ های 

رونمایی شده در CES 2017 می پردازیم.

Asus محصول سامسونگ و Cromebook لپ تاپ های  
ایــن لپ تاپ ها دیگر شــباهتی به 
بر  رومیــزی مبتنی  رایانه هــای 
ویندوز ندارند. اکنون نسل جدیدی 
 Chromebook از لپ تاپ هــای
تولید   Asus و  توسط سامسونگ 
شــده اند که با قیمــت 500 دلار 
طراحــی و ویژگی هایــی مشــابه 

لپ تــاپ گران قیمــت Retina MacBook شــرکت اپل را در 
اختیار می گذارند. 

HP محصول G2 EliteBook x360 لپ تاپ 
مهم تریــن ویژگی ایــن لپ تاپ، 
عمــر باتری آن اســت که گفته 
ســاعت   16 امــکان  می شــود 
اســتفاده مســتمر را در اختیار 
برای  ظرفیــت  این  می گــذارد! 
امروزی  کوچــک  لپ تــاپ  یک 
لپ تــاپ  اســت.  فو ق العــاده 
دارای   EliteBook x360

یک نمایشــگر 4k لمســی به اندازه 13 اینچ است و به پردازنده 
Kaby Lake i7 محصــول اینتل، 16 گیگابایت رم، حســگر 
اثر انگشــت، بدنه آلومینیومــی، یک پورت USB-C، دو پورت 

USB 3 و پورت HDMI مجهز است.

Dell 15 محصول شرکت XPS لپ تاپ 
طراحی بدنه این لپ تاپ مشــابه 
مــدل XPS 13 اســت، اما تمام 
قابلیت هایی را که می توان از یک 
انتظار  امروزی  پیشــرفته  لپ تاپ 

داشت، در اختیار می گذارد. 
ایــن لپ تاپ بــه یــک پردازنده 
Kaby Lake Core i7 و یــک 

نمایشــگر 4k ، 32 گیگابایــت حافظــه رم DDR4، یک ترابایت 
حافظــه SSD و آخرین مــدل کارت گرافیکی NVIDIA یعنی 

GPU 1050 با 4 گیگابایت رم مجهز است.

بازار فناوری
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 سامانـه پیامکی 
صفحه فنـاوری

انتقاد  ها، پیشنهاد  ها و اید  ه های 
خود   را از طریق  این پیامک  به 
صفحه فناوری ارسال فرمایید  .

ایسنا: رئیس سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطــات رادیویــی اعــلام کــرد: 
تعداد  نشــان می دهــد  پیش بینی ها 
مشــترکان تلفن همراه در سال 2020 
به بیش از پنج میلیارد و 400 میلیون 
نفر رسیده و به موازات آن مصرف داده 
نیز افزایش خواهد یافت تا آنجا که سهم 
ویدیو از ترافیک داده دنیا از 64 درصد 

در سال 2014 به ۸0 درصد در سال 201۹ خواهد رسید. علی اصغر عمیدیان با 
اشاره به اینکه همزمان با افزایش اهمیت و ارزش محتوا رویکردهای بین المللی 
نیز در این زمینه تغییر کرده است، گفت: در حال حاضر در حوزه های بین المللی 
دو رویکرد »محتوا و اطلاعات حمایت شــده« و رویکرد »بی طرفی نسبت به 

محتوا« در زمینه ارایه خدمات محتوایی وجود دارد که در حال رشد است.

دیجیاتو: سامسونگ الکترونیکس در سه 
ماه چهارم سال مالی 2016 به 17 درصد 
ســود عملیاتی دســت یافته، رقمی که 
می تواند اختلافش با رقیب دیرینه یعنی 
اپل را به کم ترین سطح طی سالیان اخیر 
 BusinessKorea برساند. طبق گزارش
در تاریخ هشت ژانویه، منابع آگاه از صنعت 
کره جنوبی اعلام کردند، میزان فروش و 

سود عملیاتی سامسونگ الکترونیکس در سه ماهه پایانی سال 2016 به ترتیب 
ارقام 44/3 میلیارد و ۹/2 میلیارد دلار را نشــان می دهد. با این حســاب سود 
عملیاتی این کمپانی به 17/36 درصد رســیده است. این مقدار سود برای این 
کمپانی بی سابقه بوده و تحلیلگران را متحیر ساخته، چون بحران گلکسی نوت 

هفت به تنهایی خسارات فراوانی به این کمپانی وارد ساخت.

زومیت: خبر های به دســت آمده نشان 
می دهد اپل سه نسخه از آیپد را در سال 
2017 روانه بازار خواهد کرد. بر اساس 
تحلیل مینگ-چی کو )تحلیلگر مسایل 
اپل( که در گزارشی جدید منتشر شده، 
 2 iPad Pro انتظار می رود اپل در کنار
و iPad Mini، تبلتی با اندازه متوسط 
به بازار عرضه کند. تبلت 12/۹ اینچی 

آیپد پرو دو، تبلت مینی ۹/7 اینچی و یک مدل با سایز متوسط که اندازه آن 
بین 10 تا 10/5 اینچ خواهد بود. مینگ-چی کو می گوید: توجه داشته باشیم 
کــه مدل 12/۹ اینچی جدید، نســل دوم 12/۹ اینچی فعلی آیپد پرو و مدل 
10.5-10 اینچی، اندازه متوسط تبلت اپل مجهز به طراحی »صفحه نمایش با 
حاشیه کم« است و مدل ۹/7 اینچی، گزینه قیمت پایین اپل محسوب می شود.

عرضه آیپد در 3 نسخه جدیدسهم 80 درصدی ویدیوها از ترافیک اینترنت

خبر

کمترین اختلاف سود عملیاتی سامسونگ و اپل

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناوری

طرح جدید انویدیا و آئودی 
برای خودروی خودکار

زندگی/ آی ســان توکلی: براســاس گفته های کمپانی انویدیا در 
نمایشگاهCES 2017، طرح جدیدی با همکاری این کمپانی و شرکت 
معروف خودروسازی آئودی، برای تولید یک خودروی خودکار مستقل 
تا سال 2020 آغاز شده است. بنا بر گفته های شرکت انویدیا، قرار است 
خودروی خودکار جدید این دو کمپانی دارای یک حالت خلبان جدید 

برای فناوری های مستقل و سفارشی باشد. 
این خودرو با محیط زیست همگام است و سوخت آن با استفاده از زباله 
تأمین خواهد شد. این خودروی آینده، مجهز به فناوری ایجاد اعتماد در 
سفرهای طولانی و عملکرد خودکار به عنوان راننده و در برخی مواقع 
به عنوان خلبان خواهد بود. این خودروی ترکیبی مجهز به نوعی هوش 
مصنوعی خواهد شد که قادر به تشخیص حالات مختلف راننده و ارایه 

مشاوره های گوناگون به وی است. 

روبات جاروبرقی هوشمند
 دستیار عالی خانه داری

زندگی/ ناهید قدیری: بتازگی کمپانی سامســونگ، بهترین و 
جدید ترین روبات جاروبرقی و لباس جمع کن را تولید کرده است. 
این روبات با استفاده از یک برنامه بر روی گوشی هوشمند کاربر 
کنترل می شود و می تواند همه گوشه و کنارهای یک خانه به هم 
ریخته را تمیز و مرتب کند. البته هنوز مشــخص نشده است که 
قابلیت های این روبات هوشمند تا چه اندازه است، اما همین کافی 
است که بدانید این سامانه هوشمند قادر است در برنامه ریزی های 
خود، زمان تمیز کردن گذشــته را کنترل کند و در صورتی که 
منزل نیاز به تمیزکاری و مرتب شدن مجدد داشت، این وظیفه را 

بدون نیاز به درخواست کاربر، بدرستی انجام دهد. 
همه کارهای این روبات با اســتفاده از یک برنامه ریزی درون نرم 
افزار گوشی هوشمند شما انجام می گیرد و چرخ های این روبات، 
قابلیت حرکت در هر مکانی را دارنــد. این روبات دارای ارتفاعی 

چهار اینچی و قدرت مکش 20 واتی است.

اسکنر بیومتریک
 عاملی برای بانکداری آنلاین امن تر

زندگی/ محســن طباطبایی: بتازگی، سنسور اسکنر انگشت 
جدیدی توســط کمپانی Synaptics ایجاد شده است که دنیا 

را به سمت امنیت بیشتر سوق خواهد داد. 
این اســکنر ترکیبی، دارای قابلیت اسکن اثر انگشت و تشخیص 
چهره کاربر است. اســکنر جدید Synaptics برای گوشی های 
هوشــمند طراحی شده اســت و با افزوده شــدن امکان اسکن 

بیومتریک صورت، امنیت جهانی را دو برابر افزایش خواهد داد. 
البته با اســتفاده از این اسکنر، ضروری نیســت از هر دو روش 
امنیت به طور همزمان استفاده کنید، اما استفاده همزمان از هر 
دو امکان نیز باعث افزایش امنیت کاربر می شود. گفته می شود که 
این فناوری برای بهبود امنیت سامانه  های بانکداری دیجیتال نیز 

کاربردهای فراوانی خواهد داشت. 

تازه های فناوری
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